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 Q 1 maja z placu Kościuszki wyruszył 900-osobowy peleton II Majowego Rajdu 
Rowerowego. To prawdziwy rekord, zarówno jeśli chodzi o liczbę uczestników, jak i atrakcji 
czekających na rowerzystów w Osadzie Puszczańskiej. Fotoreportaż na stronach 10-11

WSZYSTKO NA REMONT 
WSZYSTKO NA BUDOWĘ

Sochaczew  
na rowerze

 Q Niesprzyjająca pogo-

da nie zdołała popsuć Ma-

jówki dla Kacperka. Wręcz 
przeciwnie, przez sobotnie 
obfite opady deszczu im-

prezę przedłużono również 
na niedzielę, dzięki temu 
udało się zebrać więcej pie-

niędzy dla chorego na neu-

roblastomę Kacpra Jania-

ka.
Dwudniowy piknik odbył 
się w Gawłowie, na terenie 
zakładu wulkanizacyjne-
go „PHU Wulkan”. W nie-
dzielę zorganizowano tur-
niej piłkarski dla dzieci, był 
grill, muzyka i wiele innych 
atrakcji dla najmłodszych. 

Odbył się także kiermasz i 
aukcja, z których całkowi-
ty dochód zostanie prze-
kazany na leczenie Kac-
pra. Wszystkie licytowane 
przedmioty znalazły swo-
ich nabywców. Niektóre z 
nich kupiono za imponują-
ce sumy. Przykładowo piłka 
z podpisem Jana Tomaszew-
skiego sprzedana została 
za 600 zł, a obraz z ręcznie  
haftowanym wizerunkiem 
Jana Pawła II  za 2020 zł!

Szerszą relację z wyda-
rzenia zamieścimy w kolej-
nym numerze „Ziemi So-
chaczewskiej” (mf)

Dwudniowy piknik 
dla Kacperka
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie  
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza  
w Sochaczewie 
46 862-55-12 
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów  
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii  
sieci wodociągowej  
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie  
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM) 660-477-129 
ZKM 46 862-99-27 
ZUS 46 862-64-33

Twoje ogłoszenie  
w Ziemi przeczyta  
wiele tysięcy osób  
w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” 

 to najstarsza i najpopular-

niejsza gazeta na naszym  

prasowym rynku

Nie wierzysz?  

Zapytaj w kiosku!

Kilka tygodni temu rela-
cjonowaliśmy rozpoczęcie 
budowy długo oczekiwa-
nej galerii handlowej. Jak 
się okazuje, już teraz przy 
budowie „Sonata Park” za-
trudnienie znalazło wielu 
mieszkańców Sochaczewa. 
Carrefour Polska ma na-
dzieję uczynić z Sonata Park 
prawdziwą wizytówkę na-
szego miasta. Z badań, jakie 
przeprowadziła firma, wy-
nika, że w zasięgu budowa-
nego w tym miejscu obiektu 
znajdzie się ponad 100 tys. 
ludzi, z czego aż 70 proc. w 
odległości dojazdowej do 20 
minut.

Jak zapewniał prezes 
MIRBUD SA, budujące-
go galerię, już w maju staną 
słupy podtrzymujące kon-
strukcję, a prace budowlane 
zakończone zostaną w paź-

dzierniku. Otwarcie Sona-
ta Park zaplanowane jest na 
koniec tego roku. 

Tymczasem, jak poda-
je Carrefour Polska, znane 
są już niektóre marki, któ-
re w Sonacie będą miały 
swoją powierzchnię sprze-
dażową. Otwarcie butików 
zapowiedziało już kilka po-
pularnych sieciówek. Za-
kupy będziemy mogli zro-
bić w Carry, Cropp, House, 
Reserved oraz Sin-say. Ich 
pojawianie się w Sochacze-
wie to prawdziwy przełom. 
Do tej pory popularne mar-
ki raczej omijały nasze mia-
sto. Chętnie lokowały za to 
sklepy w pobliskim Żyrar-
dowie czy Łowiczu. Warto 
podkreślić, że w Sonacie coś 
dla siebie znaleźć będą mo-
gły osoby w różnym wieku 
i o różnym guście. Cropp i 

House chętnie wybierają 
młodsi ludzie. Proponowa-
ne przez nie ubrania mają 
sportowy i niezobowiązują-
cy styl, który bardzo przy-
pada do gustu młodzieży. 
Reserved, Carry i   Sin-say 
w ofercie stawiają na uni-
wersalność. Zwłaszcza ta 
ostatnia nastawiona jest 

na przyciągnięcie klien-
tów atrakcyjnymi cenami 
(jako przykład podać moż-
na podkoszulki od 20 zł i 
dżinsy około 50 zł). Co waż-
ne, trwają rozmowy z inny-
mi firmami i lista sklepów, 
które znajdą się w centrum 
handlowym, nie jest jeszcze 
zamknięta. 

Niezależnie od tego, kto 
jeszcze pojawi się w Sonacie, 
nie dość, że stanowić może 
ona poważną konkurencję 
dla lokalnych sklepów, to 
jeszcze tradycyjne wyjaz-
dy na zakupy do Warszawy 
mogą zacząć przechodzić 
powoli do historii. 

Sebastian Stępień

Co kupimy w Sonata Park?
 Q Znane są pierwsze marki, jakie pojawią się w Sonata 

Park koło Carrefoura. Zakupów w centrum handlowym 
będziemy mogli dokonać pod koniec roku.

Prace budowlane mają zostać zakończone w październiku

Sieć sklepów Avans już raz 
zbankrutowała. Wtedy wyku-
pił ją obecny właściciel, firma 
Domex. Jak wynika ze spra-
wozdań finansowych firmy, o 
ile w 2012 roku sieć Avans przy-
niosła 20 mln zł zysku, to już 
w 2013 było to 20 mln zł stra-
ty. Wniosek o upadłość może 
być związany z kiepskim wy-
nikiem finansowym w pierw-
szym kwartale tego roku.

Na chwilę obecną wnio-
skiem o upadłość zajmuje się 
Sąd Rejonowy w Tarnobrzegu, 
wydział gospodarczy. 

- 25 kwietnia sąd zdecy-
dował o ustanowieniu tym-
czasowego nadzoru nad fir-
mą - powiedział nam Zygmunt 
Dudziński z biura prasowe-
go sądu. - Taki nadzór potrwa 
do trzech tygodni i zakończy 
się przedstawieniem sprawoz-
dania o stanie firmy. Poza tym 
ma na celu, chcę tu pokreślić, 
że nie podważam w żaden spo-

sób uczciwości zarządu Dome-
xu, zabezpieczenie firmy przed 
próbami wyprowadzenia z niej 
środków na szkodę wierzycieli. 
Dopiero po rozpatrzeniu spra-
wozdania, sąd będzie mógł me-
rytorycznie przychylić się do 
wniosku o upadłość, lub go od-
rzucić.

Firma dostarczyła do sądu 
dokumenty świadczące o tym, 
że nie zalega względem ZUS a 
pensje pracowników wypłaca-
ne są terminowo.

Jak podał portal nowiny.24, 
powołując się na swoje nieofi-
cjalne źródła, zadłużenie wła-
ściciela elektromarketów Avans 
sięga 440 mln zł. W tej kwocie 
110 mln to zobowiązania wy-
magalne, czyli do natychmia-
stowej zapłaty. Kwot tych nie 
chce komentować Agniesz-
ka Pawelska, rzecznik praso-
wy firmy Domex. Odmówiła 
nam także komentarzy w spra-
wie trudnej sytuacji firmy. Na 

zapytanie mailowe otrzyma-
liśmy odpowiedź następują-
cej treści: „Wniosek o ogłosze-
nie upadłości został wysłany do 
tarnobrzeskiego sądu w piątek, 
18 kwietnia. Obecnie czekamy 
na decyzję sądu. Nie udzielamy 
żadnych innych komentarzy w 
tej sprawie”.

Próbowaliśmy o sytuację 
podpytać załogę marketu. Pra-
cownicy sochaczewskiego skle-

pu Avans, na pytanie o sytuację 
firmy, spuszczali głowę, ale so-
lidarnie nie chcieli zabierać gło-
su, nawet bez podawania ich 
danych w gazecie. Miny mie-
li jednak niepewne. Sklep zaj-
muje już tylko parter budynku 
przy ul. Warszawskiej.

Jak stwierdził Zygmunt 
Dudziński z tarnobrzeskiego 
sądu, to że firma szybko zgłosi-
ła wniosek o upadłość świadczy 

tylko o dojrzałości jej właścicie-
li. Wiele firm zwleka z taką de-
cyzją do momentu, kiedy nie 
ma już czego ratować. Najlepsze 
dla sieci elektromarketów było-
by pojawienie się dużego inwe-
stora, który odkupiłby całą sieć 
sklepów. Wtedy mogłoby się 
obyć bez zwolnień, a sieć mo-
głaby dalej normalnie funkcjo-
nować.

Sebastian Stępień

Sochaczew chyba nie 
zasłużył na Avans

 Q Posiadająca sieć sklepów z elektroniką 
Avans, w tym jedenego sklepu w 
Sochaczewie, firma Domex złożyła 18 
kwietnia wniosek o upadłość. Wniosek trafił 
do Sądu Rejonowego w Tarnobrzegu.

Dzisiaj nie wiadomo, co będzie dalej z sochaczewskim Avansem
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 Q Od poniedziałku, 
5 maja, można 
zgłaszać propozycje 
do II edycji 
Sochaczewskiego 
Budżetu 
Obywatelskiego. 

Przez osiem tygodni ratusz cze-
ka na pomysły konkretnych in-
westycji, projektów czy zadań, 
które mogłyby być sfinansowa-
ne w 2015 roku w ramach puli 
1,1 mln złotych odłożonej kon-
kretnie na ten cel.

Kto może zgłosić projekt do 
SBO? Miejskie jednostki kul-
tury i sportu, organizacje po-
zarządowe, osoby prywatne, 
radni, samorządy uczniow-
skie, kluby sportowe, UKS-y, 
wspólnoty mieszkaniowe, spół-
dzielnie, przedsiębiorcy. Mówią 
krótko - każdy mieszkaniec So-
chaczewa, który w 2014 roku 
kończy 16 lat.

- W tym roku w ramach 
SBO do wydania będzie aż 1,1 
mln zł. To, jakie projekty zosta-
ną skierowane do realizacji, za-

leży wyłącznie od nas, miesz-
kańców Sochaczewa. Pierwsza 
edycja udowodniła, że war-
to zgłaszać pomysły, zabiegać 
o poparcie dla nich w czasie 
otwartego głosowania. To dzię-
ki pomysłowości mieszkańców 
i budżetowi obywatelskiemu 
wkrótce otworzymy siedem si-
łowni zewnętrznych, spotkamy 
się na czterech seansach w let-
nim kinie, a pod koniec wakacji 
nowe boiska zyska chodakow-
ski Zespół Szkół - mówi rzecz-
nik burmistrza Robert Mało-
lepszy.

Wniosek do Sochaczew-
skiego Budżetu Obywatelskie-
go może napisać każdy. Nale-
ży tylko pamiętać, by zgłaszany 
projekt spełniał kilka warun-
ków • mieścił się w kompeten-
cjach samorządu miasta, nie 
wkraczał w zadania powiatu 
czy marszałka Mazowsza • za-
danie ma być realizowane na 

miejskiej działce lub w miej-
skim obiekcie • pomysł uda się 
zrealizować w jednym roku 
• koszt realizacji projektu nie 
przekroczy 1,1 mln zł.

- Pieniądze można wydać 
na osiedlowy plac zabaw, miej-
sca parkingowe, drogę, chod-
nik czy remont stadionu, ale 
też na kulturę, likwidację ba-
rier architektonicznych. Nie ma 
żadnych ograniczeń. - W in-
nych miastach wdrażających 
budżet obywatelski pod głoso-
wanie poddawano np. budowę 
miejskiego systemu stojaków 
na rowery, powiększenie księ-
gozbioru bibliotek publicznych, 
czy ustawienie budek lęgowych 
dla ptaków, by w ten sposób 
walczyć z komarami - dodaje 
rzecznik.

Formularz wniosku, na 
którym zgłaszamy propozy-
cje, dostępny jest Biurze Obsłu-
gi Klienta Urzędu Miejskiego (1 

maja 16, parter), w Miejskiej Bi-
bliotece Publicznej i jej filiach 
oraz na pływalni ORKA. Moż-
na go także pobrać za strony 
www.obywatelski.sochaczew.
pl, wypełnić, podpisać i skan 
przesłać na adres: budzet2014@
sochaczew.pl (dw)

WAŻNY TEMAT 3

Sochaczew coraz intensyw-
niej promuje się w interneto-
wym serwisie You Tube. Ko-
lejne miejskie filmy zamieszcza 
w ramach cyklicznych progra-
mów  Stowarzyszenie „Socha-
czew – daj się ponieść”. 

Członkowie tej organiza-
cji znani są już m.in. z organi-
zacji koncertów hip-hopowych. 
Ostatnio opracowali serię pro-
gramów pod zbiorczym tytu-
łem „Na Miejscówie”. Każdy z 
nich opowiada o innym cieka-
wym miejscu w Sochaczewie i 
jego okolicach. Dotychczas na-

grania powstawały   m.in. w: 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą, na 
zajęciach Zumby u Ewy Osiń-
skiej, na terenie MOSiR-u, w si-
łowni „Zgrabne Babki” oraz na 
strzelnicy „Cel”. Gdzie człon-
kowie stowarzyszenia wybio-
rą się tym razem? Dowiemy 
się już w najbliższą niedzielę o 
godz. 17. Więcej informacji na 
temat projektu znaleźć można 
na kanale „Na Miejscówie” na 
You Tube oraz stronie interne-
towej www.sochaczewdajsie-
poniesc.pl. (ap)

Niezwykłe zała-
twienie sprawy
Wszyscy wiemy,  jakie proble-
my mają chorzy, którzy chcą 
dostać się do lekarzy specjali-
stów i otrzymać od nich recep-
tę na swoje dolegliwości. Z re-
ceptą trzeba iść do apteki. Przy 
często zmieniających się na-
zwach nowoczesnych leków nie 
wszystkie apteki dysponują ich 
pełnym asortymentem. Zda-
rzało mi się, że w jakiejś aptece 
nie było potrzebnego leku. Pro-
ponowano mi zamienniki, ale 
wtedy musiałabym iść po raz 
drugi do lekarza i uzgodnić z 
nim, czy mogę ten lek zażywać. 

Z ostatnią otrzymaną re-
ceptą, w tygodniu przedświą-
tecznym poszłam do apteki Na 
Podzamczu. Zaskoczyła mnie 

postawa personelu. Na wypi-
sanej recepcie brakowało jed-
nego z leków. Pan magister po-
prosił, abym zostawiła receptę, 
a on spróbuje sprowadzić ten 
lek z hurtowni. Jakież było moje 
zdziwienie, gdy w wielki piątek, 
około godziny 20, pan magister 
osobiście przyjechał z lekiem do 
mojego mieszkania. 

Chciałam nadmienić, że nie 
jestem powiązana żadnymi wię-
zami rodzinnymi z personelem 
tej apteki. Jestem zwykłą pacjent-
ką. Dlatego ten gest niezwykłej 
uprzejmości zasługuje na słowa 
podziękowania i uznania. Gdy-
by tak wszyscy w naszym mie-
ście mieli podobne podejście do 
swoich klientów, żyłoby się nam o 
wiele przyjemniej. 

Wdzięczna pacjentka 
 Q O śniętych rybach w 

Utracie poinformował nas 
jeden z sochaczewskich 
wędkarzy. Doszło do tego 
najprawdopodobniej na 
skutek zanieczyszczeń, 
które dostały się do rzeki 
na wysokości miejscowo-

ści Zawady. 
Jak ustaliliśmy, Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowi-
ska w Warszawie został pierw-
szy raz powiadomiony o poja-
wieniu się śniętych ryb w rzece 
27 kwietnia. Zauważono je w 
gminie Kampinos, na wysoko-
ści miejscowości Zawady. Tego 
samego dnia po południu in-
spektorzy WIOŚ przeprowa-
dzili wizję terenową,  podczas 
której pobrano próbki wody do 
badań laboratoryjnych. 

- Podjęto także działania 
wyjaśniające, mające na celu 
ustalenie czy na terenie oczysz-
czalni ścieków i innych obiek-
tów przemysłowych funkcjo-
nujących w obszarze zlewni 
rzeki Utraty nie wystąpiła awa-
ria lub inne zdarzenie skut-
kujące pogorszeniem jakości 
ścieków - poinformował nas 
naczelnik Wydziału Inspekcji 
WIOŚ Miłosz Jarzyński. - W 
Zawadach byliśmy również na-
stępnego dnia. Samo opraco-
wanie wyników badań próbek 
przewidywane jest  na 7 maja.

Już teraz wiadomo, że z jed-
nego z wytypowanych jako po-
tencjalne źródło zanieczyszcze-
nia obiektów, odprowadzane są 
ścieki, które mogłyby nie odpo-
wiadać wymaganym normom. 

Pochodzą one z oczyszczalni 
ścieków działającej przy jednej 
z mieszczących się w Kampino-
sie firm. 

- Kontrolowana spółka do-
konała zamknięcia i zaplom-
bowania zasuwy na odpływie 
ścieków do odbiornika - mówi 
Miłosz Jarzyński. - Zakład zo-
stał zobowiązany do podjęcia 
niezwłocznych działań napraw-
czych, a ponowne rozpoczęcie 
odprowadzania ścieków będzie 
możliwe dopiero po przepro-
wadzeniu przez WIOŚ w War-
szawie badań ich jakości.

Inspektorzy zajmujący 
się tą sprawą, podkreślają, że 
pogorszenie jakości wody w 
Utracie mogło być spowodo-
wane kumulacją wielu czynni-
ków. Wśród nich wymieniany 

jest m.in. ulewny deszcz, któ-
ry wystąpił w rejonie Kampi-
nosu dzień przed zgłoszeniem 
dotyczącym śniętych ryb. Spo-
wodować mógł on spływa-
nie powierzchniowych zanie-
czyszczeń (pochodzących np. 
z nawozów sztucznych) z oko-
licznych pól i obiektów przemy-
słowych.

Bardzo realny scenariusz 
mówi, że zanieczyszczenia z 
Zawad spłynęły w kierunku 
Sochaczewa. Nurt mógł znieść 
również martwe ryby. Jak prze-
kazał nam naczelnik Jarzyń-
ski, by wykluczyć jakiekolwiek 
dodatkowe skażenia, WIOŚ w 
Warszawie wprowadzi dodat-
kowy monitoring badawczy 
wody w Utracie. 

Agnieszka Poryszewska 

Zanieczyszczenia z Kampinosu 
spłynęły do Sochaczewa?

Na Miejscówie

 LISTY DO REDAKCJI

Rusza SBO 2015

Najważniejsze daty w II edycji
Q od 5 maja do 27 czerwca - składanie przez mieszkańców propozycji projektów do budżetu na 

rok 2015 (osobiście w UM, pocztą, drogą elektroniczną)
Q od 1 lipca do 3 września - weryfikacja propozycji mieszkańców i ustalenie przez Zespół Opi-

niujący ostatecznej listy projektów do głosowania
Q od 29 września do 15 października - głosowanie nad propozycjami
Q do 30 października - ogłoszenie wyników konsultacji
Q do 15 listopada - wpisanie zwycięskich przedsięwzięć do projektu budżetu miasta na rok 2015

SBO to nasz 
wspólny 
sukces
burmistrz Socha-
czewa,  
Piotr Osiecki 

Zachęcam wszystkich 
do zgłaszania swoich po-
mysłów do drugiej edycji 
Sochaczewskiego Budże-
tu Obywatelskiego. Jestem 
pewien, że okaże się ona 
takim samym sukcesem, 
jak pierwsza. Przypomnę, 
że na projekty zgłoszo-
ne w edycji 2013 zagłoso-
wało ponad osiem tysięcy 
mieszkańców miasta. To 
był nasz wspólny sukces. 
Sochaczewianie jeszcze 
raz pokazali, że potrafią 
wziąć sprawy w swoje ręce. 
Nasze miasto znów znala-
zło się w krajowej czołów-
ce. Taką frekwencją wśród 
głosujących mogły po-
szczycić się tylko nieliczne 
samorządy. Cieszę się, że 
wszystkie zwycięskie pro-
jekty są już na etapie reali-
zacji. 
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 Q Już 23 i 24 
maja największa 
sochaczewska 
podstawówka 
obchodzić będzie 
50-lecie istnienia. 
Przygotowania do 
obchodów są już 
na finiszu, a my 
postanowiliśmy 
zapytać o ich 
szczegóły dyrektor 
Ewę Malinowską. 

Uroczystości będą trwa-
ły dwa dni -  mówi dyrektor 
Ewa Malinowska. Rozpocz-
ną się w piątek 23 maja rano. 
O godz. 8.30 sprzed budyn-
ku szkoły nastąpi przemarsz 
całej społeczności szkolnej 
do  kościoła św. Wawrzyńca. 
Tam o godz.  9.00 rozpocznie 
się uroczysta msza święta.

- W związku z przemar-
szem mogą wystąpić pewne 
utrudnienia w ruchu drogo-
wym. Mam jednak nadzie-
ję, że nie będą one zbyt duże, 
gdyż poruszać się będziemy 
jednym pasem jezdni - wyja-
śnia dyrektor Malinowska. 

Po mszy zaproszeni go-
ście, nauczyciele i pracowni-
cy szkoły, delegacja uczniów 
oraz ich rodziców obejrzą w 
Miejskim Ośrodku Kultu-
ry przy ul. Żeromskiego pro-
gram artystyczny pod hasłem 
„50 lat minęło...”. Następ-
nie wszyscy będą mieli moż-
liwość zwiedzić naszą szko-
łę i obejrzeć okolicznościową 
wystawę. Na stronie szkoły na 
portalu sochaczew.pl (sp4.so-
chaczew.pl, zakładka „50-le-
cie szkoły”) obejrzeć moż-
na już historyczne zdjęcia ze 
zbiorów placówki. Co cieka-
we, zestawiono je z aktual-
nymi fotografiami wykona-
nymi w podobnych ujęciach. 
Znaleźć można tam również 
wspomnienia uczniów, za-
równo tych, którzy niedawno 
opuścili mury „Czwórki”, jak 
i tych, którzy uczyli się tam 
lata temu. 

- Zorganizowaliśmy też 
cały szereg konkursów: lite-
racki, plastyczny, fotograficz-
ny a także konkurs na logo 
szkoły, który wygrała nasza 
absolwentka - mówi Ewa Ma-
linowska. - Wszystkie te ini-
cjatywy bardzo zintegrowa-
ły nasze dzieci. Np. jedno ze 
zmagań polegało na skon-

struowaniu drzewa gene-
alogicznego rodziny. Wśród 
jej członków wskazać trzeba 
było osoby, które są lub były 
związane z naszą szkołą. 

Kulminacja szkolnych 
obchodów nastąpi w sobo-
tę 24 maja. Będzie to w szko-
le „dzień otwartych drzwi”. 
Wierzę, że w tym dniu będzie 
z nami wielu pełnoletnich ab-
solwentów szkoły. O godz. 10 
rozpocznie go program ar-
tystyczny „Ala ma kota, czy-

li pamiętnik moich dziadków, 
rodziców i mój...”. 

- Tytuł jest bardzo trafny. 
Wiele naszych dzieci to trzecie 
pokolenie uczniów „czwórki”. 
Sama jestem jej absolwent-
ką, tu zaczęłam pierwszą pra-
cę, a teraz jestem dyrektorem. 
Mamy więcej takich nauczy-
cieli, co sprawia, że ten jubile-
usz jest nam wyjątkowo bliski  
- mówi Ewa Malinowska. 

Jak zapewnia pani dyrek-
tor, sobota będzie również 

dniem przeznaczonym na 
zwiedzanie szkoły, rozmowy 
z dawnymi kolegami i pra-
cownikami „Czwórki”. Pod-
czas obchodów nabyć będzie 
można też, przygotowaną 
specjalnie z tej okazji, pierw-
szą w historii, monografię 
szkoły. 80-stronicowe wy-
dawnictwo kosztować będzie 
15 zł. Fundusze uzyskane ze 
sprzedaży książki zasilą kon-
to Szkolnej Rady Rodziców.

To jeszcze nie koniec waż-
nych wydarzeń w życiu szko-
ły. Ten rok będzie dla SP nr 4 
wyjątkowy z wielu względów. 
W 2014 roku oddana ma być 
do użytku nowa hala spor-
towa, co, jak, mówi dyrektor 
Ewa Malinowska, będzie naj-
piękniejszym prezentem na 
50-lecie szkoły. 

Agnieszka Poryszewska 
PS A swoją drogą cieka-

wi jesteśmy, czy młodzi ludzie 
pokazani na archiwalnych fo-
tografiach rozpoznają się. Je-
śli tak, to prosimy o kontakt z 
redakcją.

Pół wieku Czwórki

Podczas obchodów dostępna będzie wydana specjalnie z tej okazji monografia szkoły

Kroniki szkoły pełne są archiwalnych zdjęć z akademii i uroczystości

Fotografie będzie można obejrzeć podczas specjalnej wystawy
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 Q Opozycyjni radni zażą-

dali  zwołania nadzwyczaj-
nej sesji rady miasta. Prze-
wodnicząca Jolanta Gonta 
wniosek odrzuciła, bo miał 
wady formalne. 
Wniosek radnych Porozumie-
nia Ziemi Sochaczewskiej i Po-
rozumienia Obywatelskiego 
wpłynął do biura Rady Miasta 
tuż przed długim weekendem, 
we wtorek 29 kwietnia. Zgod-
nie z przepisami, nadzwyczaj-
na sesja musiałaby się odbyć 
najpóźniej 6 maja. Nie odbę-
dzie się. W poniedziałek prze-
wodnicząca Rady Miasta Jolan-
ta Gonta wysłała do podpisanej 
pod wnioskiem dziewiątki rad-
nych pismo, w którym wyja-
śnia, dlaczego sesja nie zostanie 
zwołana. Powód jest prozaiczny 
– błędy formalne we wniosku.  
Co dokładnie? Pismo radnych 
nie spełniało wymogów okre-
ślonych w art. 20 ust. 1 Ustawy 
o Samorządzie Gminnym. Do-
kładnie wymogów zawartych 
w „drugim zdaniu tejże usta-
wy”, jak pisze przewodnicząca 
do radnych wnioskodawców. 

Inną sprawą jest to, czy w 
ogóle są przesłanki do zwołania 
nadzwyczajnej sesji. Opozycja 
w swoim piśmie podaje porzą-
dek obrad, w ramach którego 
w czasie sesji burmistrz miasta 
powinien złożyć informację na 
temat stanu mostu na Bzurze, 
czy realizacji budowy przyłą-
czy kanalizacyjnych w ramach 
projektu unijnego „Poprawa 

Gospodarki Wodno-Ścieko-
wej Miasta Sochaczew”. Oprócz 
tego PZS i PO domagają się 
podczas nadzwyczajnej sesji 
wystąpień zaproszonych przez 
siebie gości, co jest niezgodne 
ze statutem miasta. Wyłączne 
prawo wyznaczania osób, któ-
re mogą zabrać głos na sesji ma 
bowiem przewodnicząca rady. 

- Pomijając sprawy proce-
duralne, które zdecydowały o 
odrzuceniu przeze mnie wnio-
sku radnych, pozostaje pyta-
nie, po co zwoływać taką sesję. 
Przecież radni w każdej chwi-
li mogą zgłosić się ze swoimi 
pytaniami do burmistrza. Se-
sje nadzwyczajne zwoływane 
są w sytuacjach nagłych, nie-
przewidzianych, bądź kryzyso-
wych. W tym przypadku nie 
ma żadnych takich przesłanek. 
Ale ponieważ nie chcę odbie-
rać radnym szansy zadania py-
tań burmistrzowi podczas sesji, 
zdecydowałam, że w porząd-
ku obrad najbliższej, zwykłej 
sesji rady miasta, którą planu-
jemy na drugą połowę maja, a 
więc ledwie za kilkanaście dni, 
znajdą się punkty: Informacja 
burmistrza miasta Sochaczew 
o aktualnym stanie realizacji 
projektu „Poprawa Gospodarki 
Wodno-Ściekowej etap I” oraz 
informacji o stanie technicz-
nym przeprawy mostowej na 
rzece Bzurze w ciągu ul. Płoc-
kiej - powiedziała nam prze-
wodnicząca Jolanta Gonta.  (ap) 

Opozycja chciała 
sesji nadzwyczajnej. 
Będzie, ale zwykła.

 Q 10 maja Stowarzyszenie 
Motocykliści Sochaczewa 
organizuje VII Sochaczew-

skie Otwarcie Sezonu Mo-

tocyklowego. 
Od wielu lat miejscem zbiór-
ki jest Muzeum Kolei Wą-
skotorowej - wjazd od stro-
ny ulicy Licealnej. Zbiórka 
motocyklistów rozpocznie 
się od godziny 10.30 i bę-
dzie trwać do 13.00. W tym 
czasie zapraszamy wszyst-
kich mieszkańców Socha-
czewa i okolic do udziału w 
tym wydarzeniu. Wstęp jest 
oczywiście bezpłatny.

O godzinie 13.00 planowa-
na jest uroczysta Parada Mo-
tocyklistów ulicami Sochacze-
wa. Trasa będzie wiodła   ulicą 
Licealną, Traugutta, Warszaw-
ską,   600-lecia, Staszica, Trau-
gutta i Moniuszki. Liczymy na 
wyrozumiałość kierowców w 
trakcie naszego przejazdu. Pa-

rada zakończy się na Przystani 
nad Bzurą,  gdzie zorganizowa-
na będzie impreza zamknięta   
dla wszystkich motocyklistów, 
podczas której odbędą się kon-
kursy itp.

Mamy nadzieję że tym ra-
zem deszcz nie popsuje planów 
i zjawią się licznie motocykliści 
z Sochaczewa oraz bliższych i 
dalszych okolic. Spodziewamy 
się gości z kilku ościennych wo-
jewództw  - będzie to okazja do 
pokazania naszego miasta, a w 
szczególności  wzgórza zamko-
wego po renowacji. 

Dziękujemy za wsparcie 
imprezy przez: Muzeum Ko-
lei Wąskotorowej, Urząd Miej-
ski w Sochaczewie, Szpital Po-
wiatowy, Komendę Powiatowa 
Policji, Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą. 

Jarosław Stuczyński

Motory na start
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 Q Sochaczewska 
„jedynka” dołą-
czyła do szeregu 
placówek z na-
szego wojewódz-
twa, w których 
organizowane są 
debaty panelowe 
poświęcone 
bezpieczeństwu 
najmłodszych. 
Głos w sprawie zabrali przed-
stawiciele oświaty, policji i opie-
ki społecznej, a przede wszyst-
kim sami uczniowie. Debatę 
otworzyła i moderowała Anna 
Podkańska, przedstawicielka 
Mazowieckiego Kuratorium 
Oświaty. Jak mówiła, socha-
czewskie gimnazjum zostało 
włączone do projektu nieprzy-
padkowo. Po pierwsze jest to 
placówka liczna, a zarazem po-
siadająca odpowiednie warun-
ki lokalowe. Po drugie, znaj-
duje się w centrum miasta. Z 
kolei inna przedstawicielka ku-
ratorium, Małgorzata Wojta-
szewska przyznała, że do MKO 
wpływają najróżniejsze sygna-
ły dotyczące przemocy. Pocho-
dzą one zarówno od uczniów, 
jak i nauczycieli. Dlatego też tak 
ważne jest wyjście w teren i spo-
tkanie się z młodzieżą.

Bardzo ciekawymi obser-
wacjami z zebranymi podzie-
lił się jeden z uczniów Gimna-
zjum, Mauro, który wcześniej 
uczęszczał do włoskiej szko-
ły. Jak mówił, wypada ona na 

tle polskich warunków o wie-
le bezpieczniej. Dla wielu za-
skoczeniem może być to, że w 
oczach tego gimnazjalisty na-
sze szkoły wypadły jako wy-
jątkowo pobłażliwe względem 
uczniów. 

- We Włoszech uczniowie 
są surowiej karani. Są też bar-
dziej zdyscyplinowani. Nie ma 
możliwości, by w czasie zajęć 
np. palili papierosy. Jeżeli doj-
dzie do przewinienia, od razu 
informowani są o nim rodzice 
- opowiadał. - Najczęstsza karą 
jest konieczność wykonywania 
prac na rzecz szkoły, np. przez 
tydzień. Trzeba sprzątać toalety, 
wykonywać inne zadania go-
spodarcze. Trwa to od 7.30 do 
16. Taka osoba jest zawieszona 
w prawach i nie może uczest-
niczyć w lekcjach. Dodatkową 
karą jest to, że kiedy znowu jest 
pełnoprawnym uczniem, ma 
mnóstwo zaległości, które musi  
nadrobić. 

Z kolei inny z uczniów „je-
dynki” Robert Tomaszewski 
zdecydowanie przyzwyczajony 
był do rodzimych standardów 
edukacji. 

- W szkole czuję się bez-
piecznie. Wiemy, że z każdą 
sprawą możemy zwrócić się do 
nauczycieli. Młodzież ma do 
nich zaufanie i to jest dla nasto-
latków bardzo ważne. Ogólnie 
nie mam zastrzeżeń do tego, co 
dzieje się w moim gimnazjum - 
mówił. 

Beata Franczuk, ucząca w 
szkole chemii, również odniosła 
się do tego, jak ważne jest budo-
wanie zaufania między młody-
mi ludźmi, a nauczycielami.

- Czasem trzeba włożyć w 
to trochę wysiłku, wyjść poza 
ramy godziny lekcyjnej. Do-
brym pomysłem jest np. orga-
nizacja wspólnego nocowania 
w szkole. W ten sposób na-
prawdę można się zintegrować 
i poznać młodych ludzi z tro-

chę innej, nieformalnej strony 
- mówiła. 

Na temat trochę młodszych 
uczniów wypowiedziała się dy-
rektor Szkoły Podstawowej nr 
4 Ewa Malinowska. Ona rów-
nież, jeżeli chodzi o budowanie 
relacji z dziećmi, najsłabiej oce-
niła typowe pogadanki. 

- Duża szkoła, a taka wła-
śnie jest „czwórka”, oznacza 
duże wyzwania. Spotykamy 
się z problemem agresji mię-
dzy uczniami, często boryka-
ją się oni z indywidualnym po-
czuciem zagrożenia w związku 
z niestabilną sytuacją rodzinną, 
a także nieumiejętnością funk-
cjonowania w grupie. Moim 
zdaniem kluczem do osiągnię-
cia sukcesu jest konsekwencja i 
postawienie na kreatywną pro-
filaktykę. My również mamy za 
sobą np. akcję „Nocne Marki”. 
Staramy się edukować przez 
działanie, włączać w nasze akcje 
rodziców, organizować warsz-
taty  - powiedziała. 

Oczywiście sam fakt zorga-
nizowania debaty nic nie zmie-
ni. Potraktować można ją jako 
dobre miejsce do wymiany do-
świadczeń. Wypowiedzi uczest-
ników nastrajają pozytywnie. 
Sochaczewskie szkoły idą z du-
chem czasu. Nudne pogadanki 
na godzinach wychowawczych 
odchodzą do lamusa. Nauczy-
ciele zdają sobie sprawę, że to 
czyny, a nie słowa budują zaufa-
nie u młodych ludzi. 

Agnieszka Poryszewska 

27 kwietnia 

O godzinie 16:00 doszło do 
zdarzenia drogowego w miej-
scowości Kuznocin. Kierują-
cy pojazdem marki Opel Astra, 
33-letni mieszkaniec powiatu 
skierniewickiego, podczas wy-
konywania manewru skrętu w 
lewo, uderzył w jadącego mo-
torowerem Aprilla 17-letniego 
mieszkańca Sochaczewa. 

28 kwietnia 

W miejscowości Wikcinek 
kierujący pojazdem marki Sko-
da Felicja, 35-letni mieszkaniec 
gminy Kampinos, z niewyjaśnio-
nych przyczyn stracił panowanie 
nad pojazdem, a następnie ude-
rzył w przydrożne drzewo. W 

wyniku zdarzenia pojazd zapalił 
się. Kierujący zdążył opuścić sa-
mochód, lecz doznał urazu gło-
wy i złamania miednicy. Męż-
czyzna został przewieziony do 
szpitala w Sochaczewie.

W gminie Nowa Sucha do-
szło do włamania z kradzieżą. 
Nieznani sprawcy, po uprzed-
nim wypchnięciu skrzydła okna 
na parterze, dostali się do wnę-
trza budynku jednorodzinnego, 
skąd zabrali laptopa, złotą biżu-
terię oraz pieniądze w kwocie 
3000 zł. 

2 maja

W nocy z 1 na 2 maja w 
gminie Młodzieszyn nieznany 

sprawca, po uprzednim wyrwa-
niu korków ze zbiorników pali-
wa w dwóch maszynach ziem-
no-budowlanych oraz ciągniku 
siodłowym marki Scania, ukradł 
800 l paliwa. 

3 maja 

W miejscowości Seroki 
Wieś około godziny 1:40 kierują-
cy samochodem marki Renault 
20-letni mieszkaniec powiatu 
Obryte, podczas jazdy zasnął, 
zjechał na pobocze i uderzył w 
znak drogowy. W wyniku ude-
rzenia 32-letni pasażer z obraże-
niami głowy został przewieziony 
do szpitala w Sochaczewie.

Funkcjonariusze Referatu 
Patrolowo – Interwencyjnego 

KPP Sochaczew w trakcie legity-
mowania 27-letniego mieszkań-
ca Sochaczewa znaleźli torebkę 
foliowa z amfetaminą, która była 
schowana w pudełku z zapałka-
mi.

Majowy weekend na dro-
gach powiatu sochaczewskiego 
był bardzo spokojny. Uniknię-
to wypadków oraz rannych. W 
działaniach wzięło udział 66 po-
licjantów. Odnotowano jedynie 
3 kolizje drogowe. Ponadto poli-
cjanci zatrzymali 5 nietrzeźwych 
kierujących. Wszystkie osoby 
odpowiedzą teraz przed sądem. 
Za jazdę w stanie nietrzeźwości 
grozi kara do 2 lat pozbawienia 
wolności. 
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Jeden z uczniów opowiadał o tym, jak działają szkoły we Włoszech

O bezpieczeństwie 
w Gimnazjum nr 1

Po ukazaniu się w naszej ga-
zecie informacji o tym, że już 
ponad 2 tygodnie stoi rower 
przypięty do siatki ogrodze-
niowej przy sochaczewskiej 
obwodnicy, jego właściciel 
już tego samego dnia zgłosił 
się po zgubę.

Trzeba przyznać, że miał 
dużo szczęścia. Niektórzy zosta-
wiając swój jednoślad na chwilę 
przed sklepem lub blokiem, tra-
cą go bezpowrotnie. Na tego ro-
werzystę, mimo że nie pamiętał, 
gdzie zostawił swój pojazd, czekał 
on w nienaruszonym stanie. (jw)

Właściciel przyszedł 
po rower

W nocy 21 kwietnia nieznany 
sprawca, po wyłamaniu drzwi 
do baru Kebab w centrum mia-
sta, wszedł do środka i rozpo-
czął plądrowanie pomieszcze-
nia. Przywłaszczył sobie telefon, 
tablet oraz napoje i artykuły 
spożywcze. 

Rano właściciel baru zgłosił 
na komisariat kradzież z wła-

maniem. Policjanci z wydziału 
kryminalnego, po dokonaniu 
oględzin i przejrzeniu moni-
toringu ulicznego, wytypowa-
li i zatrzymali domniemanego 
sprawcę.

Okazał się nim 27-letni so-
chaczewianin, którego teraz 
czeka rozprawa sądowa. (jw)

Kradzież  
z włamaniem

 Q Ministerstwo Admini-
stracji i Cyfryzacji ostrzega 
przed nowym sposobem 
cyberprzestępców pró-

bujących wyłudzić nasze 
dane. Oszuści podszywają 
się właśnie pod MAC.
Pracownicy MAC otrzyma-
li zgłoszenia o osobach, któ-
re, powołując się na tę wła-
śnie instytucję rządową, 
rozsyłają maile z ankietą. 
Już samo otworzenie tej an-
kiety może skutkować za-
instalowaniem złośliwego 
oprogramowania na kom-
puterze ofiary przestępstwa.

Ministerstwo Admini-
stracji i Cyfryzacji wydało ofi-
cjalny komunikat, w którym 
zaznacza, że nigdy nie wysy-
ła maili z prośbą o weryfika-
cję danych. Nie prowadzi także 
żadnych ankiet wśród obywa-
teli. Ostrzega, że nie należy po-
dawać swoich danych w rodza-
ju loginu i hasła do rozmaitych 
witryn internetowych.

Internet, jako najszybciej 
rozwijająca się w dzisiejszych 
czasach forma komunikacji, nie 
jest wolny od rozmaitych prób 
oszustwa. Często można natra-
fić np. na fałszywe maile od Al-
legro. Linki w nich zawarte od-
syłają nas do strony założonej 
przez cyberprzestępców. Stro-
na taka do złudzenia przypo-

mina popularny serwis aukcyj-
ny. Jeśli pozostawimy na niej 
nasze dane logowania, może-
my spodziewać się rachunków 
za przedmioty, których nie za-
kupiliśmy. Atak z wykorzysta-
niem autorytetu pracowników 
instytucji rządowej MAC jest 
nowatorski o tyle, że wykorzy-
stano w nim mechanizm an-
kiety internetowej i telefonicz-
nej.

Użytkownicy Interne-
tu swoje dane pozostawiają 
praktycznie wszędzie. Od po-
pularnych serwisów społecz-
nościowych po platformy do 
wymiany plików. Tym bardziej 
nie dziwi, kiedy o podobne in-
formacje spytają przedstawicie-
le rządu. Należy jednak pamię-
tać, że jako dysponenci naszych 
danych nigdy i przez nikogo nie 
jesteśmy zobowiązani do ich 
podania. Informacje takie jak 
PESEL i seria naszego dowodu 
osobistego wystarczą przestęp-
com np. do wzięcia kredytu go-
tówkowego na nasze nazwisko.

Jeśli już zdecydujemy się 
na podanie naszych danych, to 
warto zwrócić uwagę, czy po 
prawo, w pasku adresu strony, 
pojawiła się żółta kłódeczka. Jej 
obecność gwarantuje, że trans-
misja informacji o nas jest szy-
frowana i nie wpadną one w 
niepowołane ręce.

Sebastian Stępień

Złodzieje danych  
w Internecie
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Wie pan, ile osób czy-

ta teksty o janosikowym, 
które zamieszczamy na 
naszej stronie interneto-

wej? 

Pewnie niewiele.

Dla porównania powiem, 
że często nasze publika-

cje szybko dobijają do kil-
ku tysięcy odsłon. Janosi-
kowe ma ich kilkaset. 

Zdaję sobie sprawę, że tak 
naprawdę dla społeczeństwa 
i mediów nie jest to chwytli-
wy temat. To też przykład na 
to, jaką siłę mają tabloidy. Na-
wet najbardziej rzeczowa pu-
blicystyka nigdy ich nie prze-
bije. Opowiem Pani historię. 
Byłem na pogrzebie ojca wice-
premiera i szefa PSL Janusza 
Piechocińskiego. Wszędzie 
byli paparazzi, błyskały flesze, 
choć tak naprawdę to nie była 
żadna sensacja. Wszyscy oni 
chcieli mieć na zdjęciu Pie-
chocińskiego na pogrzebie. A 
ważny temat, jak to, że woje-
wództwo znalazło się na skra-
ju katastrofy finansowej, ni-
kogo nie obchodzi.

Nie do końca. Pojawiły się 
głosy opozycji, że to win-

na decyzji Zarządu Woje-

wództwa i współrządzącej 
koalicji PO-PSL.

Słyszałem takie opinie. 
Nie zgadzam się z nimi z wielu 
względów, ale przede wszyst-
kim ze względu na wyrok 
Trybunału Konstytucyjnego 
dotyczący janosikowego. 

Łatwo obwiniać rządzą-

cych?
Każda koalicja ponosi od-

powiedzialność przed społe-
czeństwem, ale na każdą spra-
wę trzeba spojrzeć w szerszej 
perspektywie. Janosikowe 
to problem całego kraju, bo 
wszyscy z niego korzystają, co 
popieramy, ale nie w kształcie, 
w jakim jest obecnie. I właśnie 
to potwierdził Trybunał Kon-
stytucyjny. Oddawaliśmy lwią 

część naszych dochodów. La-
tami staraliśmy się o obniże-
nie wysokości janosikowego. 
Zadłużaliśmy się nie po to, by 
prowadzić inwestycje, ale po 
to, by móc zapłacić raty. Kie-
dy Trybunał Konstytucyjny 
przyznał nam rację, okaza-
ło się, że nie wszystko będzie 
takie proste i nadal musimy 
ponosić kolosalne opłaty. Co 
więcej, ministerstwo nasłało 
na nas komornika, który za-
blokował konta województwa. 

Janosikowe to jedyny po-

wód trudnej sytuacji Ma-

zowsza?
Główny, ale nie jedy-

ny. Jeszcze kilka lat temu na-
sze województwo dynamicz-
nie się rozwijało. Potem zaczął 
się kryzys finansowy, na świe-
cie zaczęły bankrutować nie 
tylko miasta, ale i całe pań-
stwa. Tak było np. w Grecji. 
To wszystko przełożyło się na 
to, co dzieje się u nas. Wpły-
wy do budżetu województwa 
spadły nawet o 300 mln zł w 
ciągu roku, więc jest to jednak 
kryzys gospodarczy.

Pomimo słabszej koniunk-

tury dynamicznie rozwija-

ją się np. Poznań i Wro-

cław.
Teraz jest moda na te mia-

sta. Tak jak kiedyś na Warsza-
wę czy Trójmiasto. Poznań i 
Wrocław korzystają z możli-
wości rozwoju, które my już 
wykorzystaliśmy. Pozyskują 
środki, inwestują. To przebie-
ga trochę na zasadzie: patrz-
cie, rozwijamy komunikację 
i budujemy osiedla, praktycz-
nie nie różnimy się już od 
Warszawy. To co oni teraz 
tworzą, w stolicy już mamy. 

Warszawa od jakiegoś 
czasu ma też złą pra-

sę. Pokazywana jest jako 
droga, przeludniona, gło-

śna…
To również efekt mody, 

o której mówiłem. Poza tym 

stolica nigdy nie będzie tak 
naprawdę zmarginalizowa-
na, chociażby z racji roli, jaką 
pełni w kraju. Jestem przeko-
nany, że koniunktura nie tyl-
ko dla Warszawy, ale i całe-
go naszego regionu mocno się 
zmieni. Z analiz specjalistów 
dotyczących rozwoju ryn-
ku wynika, że w przeciągu 20 
lat to obszar między Łodzią i 
Warszawą będzie najdyna-
miczniej rozwijającym się re-
gionem kraju. 

Na razie jednak wszyscy 
domagają się cięć, reduk-

cji etatów urzędniczych i 
ograniczenia wydatków. 

Na ostatnim sejmiku 
przyjęliśmy program ostroż-
nościowy dla województwa 
mazowieckiego. Będziemy się 
też ubiegać o kolejną pożycz-
kę, z której zapłacimy janosi-
kowe. Nikt nie może nam za-
rzucić, że nic nie robimy w 
związku z trudną sytuacją. 
Szczerze mówiąc, to trochę 
dziwią mnie głosy, że mamy 
przerost zatrudnienia i po-
winno się zwalniać urzędni-
ków, gdyż u wojewody jest 
podobna liczba urzędników 
i również terenem działania 
jest całe województwo.

Może dlatego, że wielu 
waszych przeciwników 
uważa PSL za kuźnię sy-

nekur.

W Dużym Formacie Ga-
zety Wyborczej ukazał się na-
wet ostatnio materiał na ten 
temat. Rozmawiałem z jego 
autorem Marcinem Kąckim. 
Był zdziwiony, że marszałek 
województwa, wywodzący się 
z ludowej partii, tak napraw-
dę, ma niewiele wspólnego z 
dawnym działaczem PSL-u. 
PSL ma teraz bardziej centro-
wy charakter. Wracając jed-
nak do sedna sprawy, tak jak 
każda inna partia, otaczamy 

się ludźmi, którzy mają po-
dobny sposób myślenia o pań-
stwie, budzą nasze zaufanie i 
posiadają kwalifikacje. Oso-
bami, na których możemy 
polegać, które sprawdziły się 
w kryzysowych sytuacjach. 
Pragniemy mieć pewność, 
że dany projekt czy przedsię-
wzięcie będzie przeprowadzo-
ne dobrze, albo też instytucja 
będzie funkcjonować bez za-
rzutu. Myślę, że nie ma partii, 
która działa inaczej, bo jak po-
patrzymy na scenę polityczną, 
to wielu polityków działa ze 
sobą od lat.

Opowieści o rozrastającej 
się armii urzędników moż-

na włożyć między bajki?
Jeżeli w Urzędzie Marszał-

kowskim powstawały nowe 
etaty, było to tylko i wyłącz-
nie związane z tym, że przy-
dzielano nam kolejne zadania. 

Potrzebowaliśmy ludzi do ich 
realizacji. Urząd Marszałkow-
ski zatrudnia około 1,1 tys. lu-
dzi. Mający o wiele mniej za-
dań Urząd Wojewódzki - 1,2 
tys. osób. Z kolei Urząd Mia-
sta Stołecznego Warszawy - 
kilka tysięcy. 

Dla przeciętnego Ko-

walskiego hasło „tysiąc 
urzędników” kojarzy się 
dość negatywnie.

Należy pamiętać, że je-
steśmy największym woje-
wództwem w Polsce, w któ-
rym mieszka 5 mln 250 tys. 
mieszkańców, których spra-
wy i problemy muszą rozpa-
trywać urzędnicy, a także 314 
samorządów gminnych oraz 
powiaty, które również w wie-
lu sprawach obsługujemy. 
Nasz urząd uchodzi za jeden 
z najtańszych w utrzymaniu 
w kraju. Tymczasem np. koszt 
wynajęcia metra powierzchni 
biurowej w innym wojewódz-
twie, a w Warszawie, to zu-
pełnie inne światy. Z jednym 
z radnych dokonaliśmy kie-
dyś prostych obliczeń. Jeżeli 
nawet zwolnilibyśmy połowę 
pracowników Urzędu Mar-
szałkowskiego, a tym co zo-
stali uśrednili pensję, wyge-
nerowalibyśmy oszczędności 
rzędu kilkunastu milionów 
złotych, a janosikowe to 700 
mln. Praca w urzędzie zosta-
łaby sparaliżowana, a te kilka 
milionów i tak nas by nie ura-
towało, bo, jak ocenił Trybu-
nał Konstytucyjny, system jest 
dysfunkcjonalny.

Kandyduje Pan do Parla-

mentu Europejskiego. To 
kolejny krok w karierze?

Otwarcie przyznaję, że to 
raczej marsz do wyborów sa-
morządowych. Kandyduję w 
sąsiedztwie takich nazwisk, 
że realnie uzyskać mandat bę-
dzie bardzo trudno, ale pa-
trząc na sejmik udało mi się 
kilka znanych nazwisk prze-
ścignąć, a startowałem z 10 

miejsca. Taka kampania to też 
okazja do pokazania wybor-
com swoich pomysłów i pla-
nów na przyszłość. Moim ce-
lem jest Sejmik Województwa 
Mazowieckiego. Uważam, że 
posiadanie swojego reprezen-
tanta jest ważne dla miesz-
kańców Sochaczewa i całego 
powiatu, bo kilka powiatów 
ościennych nie ma radnego w 
sejmiku.

Czy ma Pan ambicje star-
tować do Sejmu lub Sena-

tu RP lub na inne funkcje 
samorządowe,  np. burmi-
strza?

Działając jako radny woje-
wództwa mazowieckiego czu-
ję się bardzo dobrze. Nie będę 
się zarzekał, jaka będzie moja 
przyszłość polityczna. Rów-
nież to, że startowałem już do 
Sejmu, traktuję jako naukę. 
Zbieram doświadczenie i nie 
zamierzam niczego przyspie-
szać na siłę. Wiem, że mam 
czas na działanie w polityce 
bo jestem młody i ciągle się 
uczę. Jak Pani doskonale wie, 
wszystko w rękach społeczeń-
stwa. 

Cały czas w barwach PSL?
Moja rodzina ze Stron-

nictwem i Ruchem Ludo-
wym związana jest od poko-
leń. Tradycje tej partii sięgają 
120 lat. Wielu moich kolegów 
to też kolejne pokolenia ludo-
wców. Nieszczególnie prze-
konują mnie ugrupowania, 
które zbijają szybki kapitał po-
lityczny, obliczony na wygra-
nie jednej kadencji, a historia 
pokazuje, że ich nie brakowa-
ło. Cieszy mnie, że głosują na 
mnie ludzie mieszkający na 
wsi i w mieście. Pokazuje to, 
że potrafimy zawalczyć o in-
teresy różnych ludzi i to jest 
najważniejsze. Na zakończe-
nie zapraszam Państwa na 
wybory do Parlamentu Euro-
pejskiego, które odbędą się 25 
maja tego roku. 

POWIAT I GMINY6

 Q Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego Mirosław Adam Orliński kandyduje do Parlamentu Europejskiego z listy Polskiego 
Stronnictwa Ludowego. Mimo że czasy na Mazowszu trudne, a komornik zajął konta województwa mazowieckiego. O tym, że w polityce są 
gorsze i lepsze momenty, z radnym województwa rozmawia Agnieszka Poryszewska.

Marsz do wyborów 
samorządowych
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MAŁA SPIŻARNIA
ZAPRASZA

 sklep ze zdrową 
    żywnością, 
 artykuły bezglutenowe
Na tyłach Urzędu Miasta  

przy parkingu

 731 423 114
ZS-109

BIZNES POŻYCZKA
- oferta dla prowadzących firmy do 300.000 zł
- przy minimalnym okresie  
  prowadzenia działalności 12m-cy
- minimum formalności
- do 120 rat

Pośrednictwo Finansowe „KREDYTY- 
Chwilówki” Sp. z o.o., tel. 784-371-394 
(koszt połączenia zgodnie ze stawką 
operatora) szczegóły na
www.kredyty-chwilowki.pl

ZS-435

Jestem z miasta

Kolej na sprzedaż
Kolej pozbywa się wszystkiego 
czego może, a jest to przecież 
strategiczna część ogólnokrajo-
wej gospodarki. Ciekawe, kiedy 
tory pójdą pod młotek.

W każdym razie np. w So-
chaczewie ostatnio sprzedano 
budynek po byłej kolejowej przy-
chodni lekarskiej. W tym wy-
padku pewnie słusznie, bo obiekt 
niszczał przez wiele lat, a mury są 
jeszcze w dobrym stanie i do wy-
korzystania. Co tam będzie? Po-
dobno rehabilitacja z siłownią.

Ale chcą także pozbyć się 
dworca kolejowego, ofiarując 
go podobno za symboliczną 
złotówkę miastu. Za to bez te-
renów wokół dworca Czyli co? 
Mamy wziąć sam dworzec, ale 
dojścia do niego, jak się komuś 
odwidzi albo zostanie sprzeda-
ny, możemy nie mieć?

Jak brać to wszystko. Ale 
z kolei po co? Żeby pobierać 
czynsz od kolejarzy za ich kasy 
biletowe i biura, za punkt ga-
stronomiczny i za ten „zabytko-
wy” (puścić tam wycieczki) kibel 
klasy co najmniej 00?! 

Oprócz tego ten chyba już 
zabytkowy gmach trzeba kon-
serwować, remontować sprzą-
tać, wyganiać bezdomnych szu-
kających noclegu, ogrzewać (a 
jest tam tylko jeden piec kaflo-
wy), dbać, żeby odpowiednio 
wyglądał i spełniał swoją funk-
cję. Chyba, że w ogóle wyrzuci 
się stamtąd kolejarzy i przezna-
czy…, ale na co?

Kolej szuka pieniędzy na 
gigantyczne długi, wyprzedając 
co się da. A może, zamiast po-
zbywać się majątku, który jest 
dobrem narodowym, poszuka-
łaby kasy w zarządach swoich 
licznych spółek. 

Dlatego z drugiej strony ra-
tujmy co się da, żeby obcy nie 
rozdrapali nas do ostatniej ko-
szuli, bo biorąc ten dworzec, 
ale z otoczeniem, zachowuje-
my część naszej małej ojczyzny, 
która tu powinna trwać! A jak 
go potem wykorzystamy, to już 
będzie zależało od nas i od na-
szych mądrych decyzji! 

FAN

ZKM świętował 
kolejną rocznicę

 Q W środę 
30 kwietnia w 
kramnicach 
miejskich odbyło 
się uroczyste 
spotkanie z okazji 
jubileuszu 35-lecia 
komunikacji miejskiej 
w Sochaczewie. 
Zebranych 
powitał dyrektor 
ZKM Krzysztof 
Sieczkowski.

Na wstępie przypomniał, 
że jest to już trzecie jubi-
leuszowe spotkanie zwią-
zane z komunikacją miej-
ską. Pierwsze odbyło się 10 
lat temu, wtedy mieliśmy 
ćwierćwiecze i od tej pory 
zaszły spore zmiany. Na sali 
pojawili się zaproszeni go-
ście - władze miasta z bur-
mistrzem i przewodniczącą 
rady miejskiej, przewodni-
cząca rady powiatu, zało-
ga ZKM i związki zawodo-
we, wójtowie gmin, na teren 
których docierają autobusy. 

Dyrektor Sieczkowskich 
przypomniał historię naszej 
komunikacji, która powsta-
ła dokładnie 1 maja 1979 
roku. Wówczas to na ulice 
miasta wyjechało sześć au-
tobusów, bo tyle mieliśmy 
linii, dziś mamy ich 12. Co-
dziennie obsługują one po-
nad 5 tysięcy osób na trasie 
o długości 150 kilometrów, 
zatrzymując się na 170 przy-
stankach. 

- Komunikacja wciąż 
jest udoskonalana, zakład 
otwarty jest na uwagi zgła-
szane przez pasażerów, a 
przyszedł również czas na 
zmiany techniczne - mówił 
dyrektor. - Mam tu na my-
śli wprowadzenie już kil-
ka lat temu monitoringu, 
następnie systemu bezpie-
czeństwa, zapewnianego 
przez GPS-y, które posia-
dają wszystkie nasze auto-
busy. To z kolei umożliwia 
wprowadzenie w tej chwi-
li w życie rozkładu jazdy na 
telefon komórkowy, który 
w niektórych miastach już 
funkcjonuje. W związku z 
tym jest z nami firma wpro-
wadzająca te nowości i czas 
je zaprezentować. 

O nowoczesnych tech-
nologiach opowiedziała 
Ewelina Majchrzak z firmy 
Genesis Mobo.  Dowiedzie-
liśmy się, że mają one na 
celu przede wszystkim bez-
pieczeństwo i komfort jazdy 

pasażerów. W tym uroczy-
stym dniu doszło jeszcze do 
uruchomienia przez szefa 
ZKM aplikacji LIVEBUS na 
telefony komórkowe, dzia-
łającej na platformach mo-
bilnych iPhone i Android. 

To innowacyjny system śle-
dzenia pojazdów, pozwala-
jący na dokładne zaplano-
wanie podróży autobusem. 
Aplikacja umożliwia spraw-
dzenie on-line czasu przy-
jazdu bądź odjazdu wy-
branego autobusu. Pasażer 
na ekranie komórki wi-
dzi, gdzie obecnie znajdu-
je się pojazd, na który czeka 
i za ile minut przyjedzie na 
przystanek. Może też otrzy-
mać powiadomienie o jego 
awarii czy opóźnieniu.

Z okazji jubileuszu 
przyznane zostały odzna-
ki dla najbardziej zasłużo-
nych pracowników ZKM. 
Wręczał je prezes Izby Go-
spodarczej Komunikacji 
Miejskiej Adam Karolak. 
Uhonorowani nimi zosta-
li Krzysztof Sieczkowski 
oraz kierowcy Eugeniusz 
Dragański, Marek Kordzi i 
Grzegorz Kacprzak.

Głos zabrał również 
współgospodarz impre-
zy burmistrz Piotr Osiec-
ki, który powiedział m.in.: 
- Jak się zmieniała komu-
nikacja miejska, widać cho-
ciażby po tej operacji klik-

nięcia czerwonego guziczka 
przez pana dyrektora. Ru-
szała 1 maja 1979 roku, kie-
dy był kłopot z telefonami 
stacjonarnymi, bo nie każdy 
mógł mieć je w domu, a w 
tej chwili pan dyrektor klik-
nięciem uruchomił aplika-
cję na telefony komórkowe, 
które wtedy nie funkcjono-
wały jeszcze nawet u Stani-
sława Lema. Takie zmiany 
następują w każdej dziedzi-
nie, również w komunikacji 
miejskiej.

Nie obyło się tego dnia 
bez wielu serdecznych ży-
czeń dla jubilata, kwiatów i 
upominków. Na zakończe-
nie zaś Miejski Ośrodek Kul-
tury, filia Chodaków przygo-
tował niespodziankę. Była 
nią część artystyczna, w cza-
sie której pojawił się na sce-
nie autobus z napisem 35 lat 
ZKM. Przygotowany przez 
grupę „Mapa” program ka-
baretowy miał na celu, jak 
powiedziała kierownik 
MOK Anna Sobkowicz, roz-
bawić publiczność, co do-
skonale młodym artystom 
się udało.

Małgorzata Pałuba

Podczas uroczystości odznaczeni zostali najbardziej zasłużeni pracownicy ZKM

FO
T.

M
AŁ

G
O

R
ZA

TA
 P

AŁ
U

BA

W kabaretowym programie z autobusem w tle wystąpiła grupa „Mapa”

12
tyle mamy linii  
autobusowych 
 w Sochaczewie

5000
mieszkańców 

codziennie korzysta z 
komunikacji miejskiej

150 km
liczy trasa obsługiwana 

przez ZKM
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Już 26 kwietnia w Kramni-
cach otwarto ekspozycję au-
torstwa Łukasza Kucińskiego. 
„Godło Państwowe na prze-
strzeni wieków”. To wystawa, 
na którą składa się ponad set-
ka różnych wizerunków Orła 
Białego. Polskie godło zosta-
ło zaprezentowane na mone-
tach, obrazach, sztandarach 
oraz w dokumentach i rzeź-
bach. Wystawę, na którą licz-
nie przybyli uczniowie socha-
czewskich szkół, poprzedził 
wykład Łukasza Kucińskie-
go. Mogliśmy dowiedzieć się 
m.in. jakim zmianom od za-
rania polskiej państwowości 
podlegało godło, jaka jest jego 
legenda oraz tradycja heral-
dyczna.

Było to oczywiście je-
dynie preludium do miej-
skich obchodów 223 rocz-
nicy uchwalenia Konstytucji 
3 Maja. Trzy dni później w 
Miejskiej Bibliotece Publicz-
nej odbyła się prelekcja Iza-
beli Nalej, wieloletniej na-
uczycielki historii oraz 
przedstawicielki sochaczew-
skiego Uniwersytetu Trze-
ciego Wieku. Udział w spo-
tkaniu wzięła młodzież z 
Gimnazjum nr 1. Podczas 
wykładu uczniowie mogli 
przenieść się do roku 1791, 
kiedy to została uchwalona 
Konstytucja 3 Maja. Tło hi-
storyczne Konstytucji zo-

stało przedstawione w sze-
rokim aspekcie dziejowym 
- zaczynając od prawa libe-
rum veto, poprzez rozbiory 
Polski aż do czasów teraź-
niejszych. 

- 3 maja 1791 roku Sejm 
Czteroletni dokonał uchwa-
lenia Konstytucji państwo-
wej. Była to pierwsza w Eu-
ropie, a druga na świecie 
sformułowana na piśmie 
ustawa zasadnicza, regulują-
ca prawa i obowiązki miesz-
czan a także zasady orga-
nizacji władzy państwowej 
- mówiła podczas prelekcji 
Izabela Nalej. 

W takcie spotkania słu-
chacze zapoznali się tak-
że z preambułą Konstytu-
cji 3 Maja oraz fragmentami 
utworów literackich nawią-
zującymi do pierwszej pol-
skiej ustawy zasadniczej.

Z kolei w kościele Mat-
ki Bożej Różańcowej przy pa-
rafii św. Wawrzyńca sobota, 3 
maja, była dniem, w którym 
uwaga skupiona była na sylwet-
ce świętego Jana Pawła II. W 
uroczystej mszy uczestniczyły 
setki sochaczewian. Tuż przed 
nabożeństwem, w samo połu-
dnie uczniowie Szkoły Podsta-
wowej nr 4 zaprezentowali pro-
gram artystyczny poświęcony 
Papieżowi Polakowi. Składał się 
on z piosenek, prezentacji mul-
timedialnej, a także krótkiej 

scenki rodzajowej pokazującej 
życie młodego Karola Wojty-
ły. Zebrani mogli dzięki temu 
zapoznać się nie tylko z doko-
naniami Papieża z okresu jego 
pontyfikatu, ale zobaczyć jak 
wyglądała jego codzienność z 
czasów, gdy był uczniem. 

Następnie rozpoczęło się 
sochaczewskie dziękczynie-
nie za dar kanonizacji św. Jana 
Pawła II, św. Jana XXII, połą-
czone z mszą w intencji ojczy-
zny. W uroczystym nabożeń-
stwie wzięły udział nie tylko 
setki mieszkańców, ale także lo-
kalne władze, samorządowcy i 
parlamentarzyści, kilkanaście 
pocztów sztandarowych, woj-
sko oraz reprezentanci służb 
mundurowych. Całość swo-
im występem uświetnił Chór  
Towarzystwa Śpiewaczego Zie-
mi Sochaczewskiej, który dzień 
później przygotował oprawę 
muzyczną mszy dziękczynnej 
w Trojanowie.  

Agnieszka Poryszewska,  
MAK

 3 MAJA8
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Promocja obowiązuje w dniach  
od 6.05 do 12.05.2014

ZS-19

Boczek parzony paski, wędzony paski (Gzella)   14,39 zł/kg

Kiełbasa grillowa extra (Duda)     12,19 zł/kg

Jogurt naturalny 370 g (Zott)     1,89 zł/szt.

Mleko świeże wiejskie 1 litr 2% (Piątnica)   2,49 zł/szt.

Serek wiejski 150 g lekki (Piątnica)    1,69 zł/szt.

 „SPOŁEM” 
Powszechna Spółdzielnia 

Spożywców 
w Sochaczewie

REKLAMA

Program artystyczny w wykonaniu uczniów Szkoły Podstawowej nr 4

 Q Tradycyjnie długi majowy weekend 
wypełniły uroczystości i wydarzenia 
o tematyce patriotycznej. W tym roku 
szczególna uwaga skupiona była też na 
postaci Jana Pawła II. 

Majówka ze świętym 

Mszę uświetnił Chór Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej

Izabela Nalej opowiada o historii pierwszej polskiej ustawy zasadniczej Na wystawę w kramnicach składa się ponad 100 wize-

runków Orła Białego
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Czy ostatnia, nieudana pró-

ba odwołania starosty Ta-

deusza Korysia przez opo-

zycję w Radzie Powiatu, do 
której należy Forum i PiS, 
miała sens? Koalicja rzą-

dząca powiatem ma prze-

cież większość.
Gdy wspólnie z kolegami z 

Forum i PiS składaliśmy wnio-
sek o odwołanie starosty Ta-
deusza Korysia, zdawaliśmy 
sobie sprawę, że to może być 
bardzo trudne do przeprowa-
dzenia. Od kiedy Przemysław 
Gaik przyjął stanowisko płat-
nego członka zarządu z pensją, 
której do dziś nikt nie zna,  w 
zamian za popieranie rządzą-
cego powiatem Porozumienia 
Ziemi Sochaczewskiej, koali-
cja nie przegrała praktycznie 
żadnego głosowania. Mimo to 
musieliśmy złożyć ten wniosek. 
Tego wymagała zwykła ludzka 
uczciwość. Sytuacja stała się na-
prawdę poważna. Autorytet sa-
morządu powiatowego jest w 
gruzach. 

Co Pan ma na myśli?
Oczywiście aferę w Domu 

Pomocy Społecznej i Powiato-
wym Centrum Pomocy Rodzi-
nie. 

Czy nie wystarczy, że zaj-
muje się nią prokuratura, 
że aresztowano dwie oso-

by z kierownictwa DPS, za-

rzuty ma również dyrektor-
ka PCPR, a kilka kolejnych 
było zatrzymanych? To do-

wód, że sprawy są wyja-

śniane.
Właśnie dlatego, że dzia-

ła prokuratura, potrzebne są 
nadzwyczajne kroki. Nie moż-
na udawać, że nic się nie wy-
darzyło i zamiatać tej sprawy 
pod dywan. Nie można uda-
wać, że aresztowane dyrektor 
i główna księgowa DPS  oraz 
dyrektor PCPR, której po-
stawiono zarzuty,  to są przy-
padkowe osoby. Cała trójka to 
członkinie Porozumienia Zie-
mi Sochaczewskiej - stowarzy-
szenia, które rządzi powiatem. 
Wicestarosta Janusz Ciura to 

wiceprzewodniczący Porozu-
mienia i jednocześnie człowiek, 
który w powiecie odpowiadał 
za nadzór zarówno nad PCPR 
jak i DPS-em. Wreszcie oso-
ba, w sprawie której prokuratu-
ra wciąż prowadzi postępowa-
nie wyjaśniające. On pierwszy 
powinien ponieść konsekwen-
cje. Gdyby był osobą honorową, 
sam podałby się do dymisji. Sta-
rosta Koryś powinien tę dymi-
sję przyjąć. A jeśli nie, to chociaż 

zawiesić Janusza Ciurę do czasu 
wyjaśnienia całej sprawy. 

Zanim złożyliście Państwo 
wniosek o odwołanie staro-

sty Korysia, żądaliście wła-

śnie odwołania wicestaro-

sty Ciury.
Bo uważamy, że Janusz 

Ciura odpowiada co najmniej 
politycznie za to, co działo się w 
DPS-ie i PCPR. 

Ale Janusz Ciura został od-

sunięty od nadzoru nad 
jednostkami pomocy spo-

łecznej w powiecie.
To jest działanie pozorne. 

Wciąż jest wicestarostą. Wszy-

scy dobrze wiedzą, że Janusz 
Ciura jest szarą eminencją w 
powiecie, wie to każdy, kto choć 
liznął powiatowej polityki. Dla-
tego uważamy, że dziś trzeba 
odwołać cały zarząd, aby oczy-
ścić atmosferę wokół starostwa. 

Ale nie macie większości w 
radzie.

W takim razie niech miesz-
kańcy wiedzą,  kto za co od-
powiada. Afera w DPS i PCPR 

kompromituje samorząd po-
wiatowy. Dlatego w piśmie do 
pani Haliny Pędziejewskiej, 
przewodniczącej Rady Powia-
tu, które opublikowała m.in. 
„Ziemia Sochaczewska” wy-
mieniamy z imienia i nazwi-
ska osoby popierające obecny 
zarząd. Obrona skompromi-
towanego Janusza Ciury przez 
Tadeusza Korysia, a następnie 
obrona samego starosty przez 
koalicję przepełnia czarę gory-
czy. Bo cała ta kadencja to jeden 
wielki ciąg porażek. 

Łatwo rzucać takie oskar-
żenia. Może poda Pan ja-

kieś konkrety?

Wystarczy popatrzeć na 
dokonania  poprzedniej kaden-
cji i tej obecnej. Wystarczy krót-
ka wyliczanka - w poprzedniej 
kadencji udała się m.in. budowa 
mostu w Chodakowie, remont 
niemal całej ul. Gawłowskiej, 
budowa nowej siedziby DPS, 
budowa nowej siedziby szko-
ły specjalnej w Erminowie, re-
monty niemal wszystkich szkół 
powiatowych.  A w tej co?

Wykonano na przykład ter-
momodernizacją „Ogrodni-
ka”.

Zakończoną zalaniem 
szkoły i skandalem przy re-
moncie dachów. Ogromne 
wątpliwości są także, jeśli cho-
dzi o remont dachów w ośrod-
ku wychowawczym w Zału-
skowie. Ta sprawa trafiła już 
do Urzędu Zamówień Publicz-
nych, a być może będzie miała 
dalszy ciąg.

 
Jest też nowy most w Ko-

złowie Szlacheckim.
Nie nowy, tylko odmalowa-

ny, 30-letni Most Syreny, który 
powiat dostał za darmo od mia-
sta stołecznego Warszawy. 

Myślę, że Pan przesadza. 
To była kilkumilionowa in-

westycja.
Jeśli nawet, to są dwie duże 

inwestycje na cztery lata. Gdzie 
obiecana rozbudowa LO im. 
Chopina, gdzie sala gimna-
styczna dla „Osiemdziesiątki”, 
którą starosta obiecywał osobi-
ście uczniom i nauczycielom na 
jubileuszu szkoły, że nie wspo-
mnę już o remoncie ulicy Sta-
szica. 

Przy której Pan mieszka...
Dlatego jej temat znam od 

podszewki. 

Temat, który niewiele osób 
rozumie. Miasto oskarża 
powiat o brak tej inwestycji, 
władze powiatu twierdzą, 
że to miasto nie chciało re-

montu. 
Słów w sprawie Staszica pa-

dło już rzeczywiście wiele. Ale 

tu nie po słowach, ale po czy-
nach można poznać,  kto jakie 
miał intencje.

Czyli?
Na rok 2014 w budżecie 

miasta był zarezerwowany mi-
lion złotych, w budżecie powia-
tu nie było ani złotówki. Czy 
trzeba jeszcze jakiś dowodów 
na to, by zrozumieć , kto chciał 
remontować tę ulicę, a kto tyl-
ko mydlił oczy mieszkańcom?  
Generalnie obecne władze po-
wiatu, w ogóle cała koalicja, do 
której poza członkami Porozu-
mienia Ziemi Sochaczewskiej 
należy też, przypomnę, Jerzy 
Żelichowski, Jolanta Popiołek i 
wspomniany na wstępie Prze-
mysław Gaik, w ogóle nie jest 
zainteresowana sprawami mia-
sta. 

Wydaje się, że są, bo Prze-

mysław Gaik i Jerzy Żeli-
chowski często wypowia-

dają się na miejskie tematy.
Mówią, a w zasadzie wy-

łącznie krytykują każdy krok 
burmistrza Osieckiego. Co 
gorsza, często robią to za pie-
niądze podatników, wykorzy-
stując audycje radiowe opła-
cone z budżetu powiatu. Ja 
chciałbym usłyszeć od nich,  
dlaczego Szpital Powiato-
wy znów się zadłuża, dlacze-
go w giżyckim Domu Dziecka 
są jedne z najwyższych sta-
wek w Polsce, a wcale za tym 
nie idzie wyższa jakość opieki 
nad dziećmi. Dlaczego w DPS, 
mimo wykrycia gigantycz-
nej skali nieprawidłowości fi-
nansowych, nie spadły stawki. 
Przypomnę, że w poprzedniej 
kadencji w DPS-ie utrzymanie 
jednego podopiecznego kosz-
towało trochę ponad 1800 zł, a 
dziś to 3450 zł.

 

A może Panu, jako człon-

kowi opozycji nie wypada 
chwalić władz powiatu?

Nie jesteśmy opozycją, któ-
ra krytykuje wszystko w czam-
buł. W wielu merytorycznych 
uchwałach popieramy zarząd 
powiatu. Sami też zgłasza-
my swoje propozycje. Ostat-
nia uchwała o bonifikacie przy 
sprzedaży lokali komunalnych 
należących do powiatu to ini-
cjatywa radnego Forum, Tade-
usza Głuchowskiego. Gdy roz-
mawialiśmy o katastrofalnym 
stanie dróg powiatowych,  za-
proponowaliśmy, by przygoto-
wać wieloletni plan naprawczy 
ponad podziałami. Byliśmy 
gotowi poprzeć kredyty, któ-
re powiat powinien wziąć, by 
sytuację uzdrowić. Gdy skła-
daliśmy wniosek o odwołanie 
Janusza Ciury, zadeklarowa-
liśmy wolę pełnej współpracy 
ze starostą Korysiem przy od-
budowie autorytetu samorzą-
du powiatowego. My napraw-
dę nie jesteśmy krytykantami. 
Gdy wymaga tego interes pu-
bliczny, współpracujemy z za-
rządem. Ale gdy interes pu-
bliczny wymaga, by ujawnić 
nieprawidłowości, robimy to. 

Co w takim razie dalej? Czy 
nadal będziecie próbowali 
odwołać starostę Korysia?

Na pewno nie będziemy 
udawać, że nic się nie dzieje. Że 
nie było sprawy DPS i PCPR. 
Na pewno nie odpuścimy spra-
wy dachów w „Ogrodniku” i 
Młodzieżowym Ośrodku Wy-
chowawczym  w Załuskowie. 
Te przedsięwzięcia władz po-
wiatu obecnej kadencji budzą 
ogromne wątpliwości. Miesz-
kańcy muszą wiedzieć,  kto za 
to odpowiada i jak jest napraw-
dę. To mogę wszystkim obie-
cać. 

ROZMOWA TYGODNIA 9

Odwołanie starosty 
to jest sprawa 
zwykłej przyzwoitości

 Q Z Dariuszem Dobrowolskim, radnym Rady Powiatu z ramienia Sochaczewskiego Forum 
Samorządowego rozmawia Jolanta Śmielak-Sosnowska



6 maja 2014

nr 18 (1182) ZIEMIA SOCHACZEWSKAziemiasochaczewska@gmail.com
10

F
O

T
. 

M
A

C
IE

J
 F

R
A

N
K

O
W

S
K

I

WYDARZENIA

 Q Zespół Szkół im. Jaro-

sława Iwaszkiewicza po-

żegnał tegorocznych ab-

solwentów. Uroczystość 
rozdania świadectw ukoń-

czenia szkoły odbyła się w 
piątek 25 kwietnia w Miej-
skim Ośrodku Kultury w 
Chodakowie.

Zakończenie roku otwo-
rzyło godzinne przedstawianie 
muzyczno-teatralne wykona-
ne przez  uczniów Iwaszkiewi-
cza. Spektakl „Dekalog matu-
rzysty czyli porad ciąg dalszy...” 
pomogły przygotować nauczy-
cielki Zespołu Szkół: Katarzyna 
Posiadała, Bogusława Górnic-
ka, Agnieszka Mućka i Justyna 
Świderska.

Po krótkiej przerwie, po-
trzebnej na zmianę dekora-
cji sceny, nastąpiło uroczyste 
przekazanie sztandaru szkoły 
młodszym klasom. - Mam na-
dzieje, że wszyscy będziecie do-
brze wspominać czas spędzony 
w progach naszej szkoły. - mó-
wiła dyrektor Hanna Bonecka. 
- Życzę wam spełnienia marzeń 
w kontynuowaniu nauki i dal-
szej karierze zawodowej - tymi 

słowami żegnała absolwentów.
Oprócz rozdania świa-

dectw przez wychowawców 
klas pani dyrektor, wspólnie z 
wiceprzewodniczącą rady po-
wiatu Jolantą Popiołek (absol-
wentką szkoły) i przewodniczą-
cym rady rodziców Andrzejem 
Wierzbickim wręczyli uczniom 
liczne nagrody i wyróżnienia. 
Kilkudziesięciu wychowanków 
odebrało upominki za bardzo 
dobre wyniki w nauce, wysoką 
frekwencję na zajęciach, dzia-
łalność na rzecz szkoły i udział 
w przedstawieniach teatalnych. 
Nie zabrakło również pucha-
rów za osiągniecia sportowe 
dla najlepszych reprezentantów 
szkoły.

Edukacje w chodakowskiej 
szkole średniej zakończyły w 
tym roku cztery klasy - dwie li-
ceum i dwie technikum. Te-
raz absolwentów czekają zma-
gania maturalne. Dodatkowo 
uczniowie technikum od 23 
czerwca będą przystępować do 
egzaminów potwierdzających 
kwalifikacje zawodowe. Życzy-
my wszystkim jak najlepszych 
wyników. (mf)

 Q Trzynastu recytatorów 
z sochaczewskich szkół 
średnich wzięło udział w 
Ogólnopolskim Konkursie 
Recytatorskim. Eliminacje 
powiatowe odbyły się 25 
kwietnia w Miejskim Ośrod-

ku Kultury przy ul. Żerom-

skiego.
Recytatorzy najchęt-

niej wybierali poezję Mar-
cina Świetlickiego i prozę 
Stefanii Grodzieńskiej, ale 
usłyszeliśmy również tek-
sty Wisławy Szymborskiej, 
Edwarda Stachury i Maria-
na Hemara. Przeważały re-
cytacje, choć nie zabrakło 
poezji śpiewanej oraz pre-

zentacji „wywiedzione ze 
słowa”. 

Jury do dalszych elimi-
nacji zakwalifikowało Ka-
rolinę Miałkos, Aleksan-
drę Gersz oraz Dominikę 
Kaczmarek. Wszystkie re-
cytatorki są uczennicami 
Liceum Ogólnokształcące-
go im. F. Chopina w Socha-
czewie. Wyróżnienia otrzy-
mały: Elżbieta Pręgowska z 
„Chopina” i Michalina Rę-
dzińska z ZSRCKU.

Trzy nagrodzone recy-
tatorki będą reprezentować 
Sochaczew na eliminacjach 
wojewódzkich w Żyrardo-
wie. (sos)

Zarecytują w Żyrardowie

Pożegnanie ze szkołą 

 Q Po ubiegłorocznym 
sukcesie pierwszej 
edycji Majowego 
Rajdu Rowerowego 
w tym roku impreza 
odbyła się z 
jeszcze większym 
rozmachem. 
Piękna, słoneczna 
pogoda sprzyjała 
frekwencji. 1 maja z 
placu Kościuszki na 
wycieczkę rowerową 
wyruszyło około 900 
uczestników.

Przed startem każdy z 
uczestników otrzymał w biu-
rze rajdu pamiątkowy cer-
tyfikat oraz specjalnie przy-
gotowaną na to wydarzenie 
zieloną koszulkę z napisem 
„I love Sochaczew”. Stawili 
się praktycznie wszyscy, któ-
rzy wcześniej zgłosili chęć 
uczestnictwa. 

Dużą grupę rowerzystów 
do startu w rajdzie zachęciły 
pozytywne doświadczenia z 
poprzedniego roku. - Brałem 
udział w ubiegłorocznej edy-
cji i bardzo mi się spodobało, 
dlatego długo się nie zastana-
wiałem  i postanowiłem, że w 
tym roku też pojadę - mówił 
Marcin, jeden z uczestników 
rajdu. - Ogólnie uważam, 
że w Sochaczewie jest wiel-
kie zapotrzebowanie na tego 
typu wydarzenia. To świetny 
pomysł na spędzenie majów-
ki w gronie rodziny, czy też 
grupy przyjaciół - dodał  ro-
werzysta z Sochaczewa.

Atrakcje majówkowej 
wycieczki przyciągnęły rów-
nież osoby spoza naszego 
miasta. Pani Dorota, na co 
dzień mieszkająca w Warsza-
wie, wspólnie z całą rodzi-
ną postanowiła wziąć udział 
w rajdzie. Dodatkowo mogła 
się pochwalić prawdopodob-
nie najstarszym bicyklem, 
który pojechał w peletonie. 
- Jest to rower wyproduko-
wany w 1936 roku. Posiada 
wszystkie oryginalne części, 
jedyne co było w nim wy-
mieniane to dętki. Moja bab-
cia zjeździła nim całe pol-
skie góry. Leżał nieużywany 
przez 50 lat, aż go odnala-
złam, odnowiłam i sama na 
nim jeżdżę - opowiadała o 
swojej maszynie pani Doro-
ta.

Uroczysty start rajdu 
ogłosiła przewodnicząca 
Rady Miasta Jolanta Gonta. 
Przed wyruszeniem w dro-
gę grupę rowerzystów po-
błogosławił ks. Zbigniew 
Kielan z parafii św. Waw-
rzyńca, który potem ruszył 

na trasę, jak wszyscy ubrany 
w zieloną koszulkę. Punktu-
alnie o godzinie 10.00 z pla-
cu Kościuszki peleton ruszył 
w trasę. Grupie przewodził 
komandor rajdu Jacek Spila-
szek. Na rowery wsiedli m.in. 
burmistrz Piotr Osiecki i 

jego zastępca Marek Fergiń-
ski. Rozciągnięty na niemal 
dwa kilometry zielony pele-
ton wyglądał imponująco. 

 Łączna długość trasy do 
pokonania wynosiła 39 km. 
Przebiegała ona ulicą Staszi-
ca, aleją 600-lecia, ul. Chopi-

Peleton zielony
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 Q 24 kwietnia w Miejskim 
Przedszkolu nr 6 w Socha-

czewie odbyła się uroczy-

stość pt. ,,Papież też był 
dzieckiem”. Miała ona na 
celu wprowadzenie dzieci 
w atmosferę  przygotowań 
do kanonizacji Jana Paw-

ła II.
Spotkanie odbyło się z 
udziałem księdza, rodzi-
ców, dzieci i pracowników 
przedszkola. Nauczycielki 
wcześniej zapoznały malu-
chy z  postacią Karola Woj-
tyły. W holu przedszkola 
przygotowana została wy-
stawa poświęcona Ojcu 
Świętemu. 

Uroczystości rozpoczął  
dźwięk dzwonka i wiersz 
Juliusza Słowackiego pt. ,,O 
słowiańskim papieżu” wy-
głoszony przez dzieci. Po 
recytacji nastąpiło uroczy-
ste odsłonięcie portretu pa-
pieża.

Ksiądz Andrzej Kita uro-
czyście i z przejęciem wypo-
wiedział słowa  ,,Habemus 
papam...”, po czym wszy-
scy zaczęli bić brawa i wołać 
,,Niech żyje papież”. W cza-
sie uroczystości przewija-
ły się słowa Papieża i pieśni 
z płyt oraz pieśni śpiewane 
przez księdza ,,Serdecznym 
atramentem” i ,,Janie Paw-
le do nas przyjdź”. Nie za-
brakło słynnej ,,Barki”, którą 
wszyscy wspólnie zaśpiewali-
śmy. Na zakończenie uroczy-
stości przedszkolaki z rado-
ścią podskakując zaśpiewały 
„Święty uśmiechnięty”. 

Dopełnieniem całego 
programu było wyjście pod 
pomnik  Papieża Jana Pawła 
II znajdujący się przy kościele 
Św. Józefa Robotnika i zapa-
lenie zniczy w dowód naszej 
pamięci o Ojcu Świętym.

Elżbieta Siemińska,
Bożena Jakubowska 

W piątek 25 kwietnia w bo-
ryszewskiej filii Miejskie-
go Ośrodka Kultury odbył 
się coroczny koncert ta-
neczny. Podopieczni Studia 
Tańca pod kierownictwem 
Ewy Osińskiej zaprezento-
wali przedstawienie „Wio-

sna, ach to Ty!”. Na scenie 
wystąpiły grupy tanecz-
ne: SMILE CREW I, SMI-
LE CREW II, LIL STARS I 
ZUMBA KIDS, a także spe-
cjalnie zaproszeni goście - 
Aleksandra Osińska i Mar-
tyna Brzezińska.

Wiosennie roztańczeni

Papież też był 
dzieckiemnych koszulek

na, Kolejową i Wyszogrodz-
ką do Plecewic, a dalej przez 
Miszory do Tułowic, gdzie 
odbył się dwugodzinny po-
stój połączony z piknikiem 
rodzinnym. 

Właściciel malowniczej 
Osady Puszczańskiej Ma-

ciej Brażuk rozpalił dla go-
ści ogniska. Zmęczeni jaz-
dą uczestnicy rajdu mogli 
posilić się pieczonymi kieł-
baskami. Dodatkowe atrak-
cje przygotowali współorga-
nizatorzy imprezy Dragon 
Fight Club oraz drużyna 

Rugby Cluby „Tygrysice So-
chaczew”.

Slalom rowerowy, gry 
i zabawy dla dzieci, rugby-
TAG, wyścigi w workach dla 
dzieci oraz testy sprawno-
ściowe dla dorosłych cieszyły 
się dużą popularnością. Jed-

nym z zadań było wykonanie 
w ciągu minuty jak najwięk-
szej liczby skłonów w przód 
z pozycji leżącej, czyli popu-
larnych „brzuszków”. W tej 
konkurencji doszło do poje-
dynku gwiazd sochaczew-
skiego sportu sprzed lat. Na 
rajdzie pojawił się m.in. były 
reprezentant Polski w rugby, 
od lat mieszkający we Fran-
cji - Sławomir Jamka. Na 
pojedynek wyzwał go kole-
ga z kadry i sochaczewskie-
go Orkana - Piotr Osiecki. 
Wygrał ten drugi - w minu-
tę wykonał 48 „brzuszków”. 
Jamka 41. Pogodził ich jed-
nak... Marek Fergiński, któ-
ry zaliczył 61 skłonów, wy-
nik którego nie powstydziłby 
się żaden współczesny olim-
pijczyk. 

Był też element histo-
ryczno-patriotyczny. Łukasz 
Kuciński ze stowarzysze-
nia „Sochaczew - daj się po-
nieść” zaprezentował swoją 
wystawę „Godło państwowe 
na przestrzeni wieków”. Po 
świetnej prelekcji dostał bu-
rzę braw. 

Powrót przebiegał przez 
Janów, Brochów - gdzie chęt-
ni mogli zwiedzać tamtej-
szy kościół, aż do miejsca 
rozwiązania rajdu przy sta-
dionie chodakowskiej Bzu-
ry. Był to niezwykle udany 
dzień, przebiegający w fanta-
stycznej i przyjaznej atmos-
ferze. 

Za organizację imprezy 
odpowiadał burmistrz So-
chaczewa i Centrum Kultu-
ry, Sportu, Promocji i Or-
ganizacji Pozarządowych 
we współpracy z Miejskim 
Ośrodkiem Sportu i Rekre-
acji, Dragon Fight Club, RC 
Orkan Sochaczew „Tygrysice 
Sochaczew” oraz Miejskim 
Ośrodkiem Kultury.

O bezpieczeństwo uczest-
ników zadbał Wydział Ru-
chu Drogowego sochaczew-
skiej policji oraz załoga karetki 
wynajęta ze Szpitala Powiato-
wego. Jednakże nie mieli wie-
le pracy, bowiem obyło się bez 
większych incydentów. Wspar-
cie techniczne rowerzystom 
zapewnił były kolarz, obecnie 
właściciel sklepu rowerowego, 
mieszczącego się w al. 600-le-
cia, Marek Świniarski.

Maciej Frankowski
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W tym roku była to wal-
cząca z nowotworem Mo-
nika Wielgus oraz wszyscy 
ci, którzy będą potrzebować 
krwi lub szpiku. Monika zo-
stała zasilona kwotą, która 
z pewnością jej pomoże. Do 
pozostałych trafi około 50 li-
trów krwi oraz szpik od 150 
potencjalnych dawców.

Na terenie Muzeum Ko-
lei Wąskotorowej i w jego 
otoczeniu działo się tak wie-
le, że jedna osoba z trudem 
była w stanie wszystko zo-
baczyć. 

Rozpocznijmy od ulicy 
Towarowej. Na niej dzielni 
żołnierze prezentowali swój 
sprzęt. Można było wcielić 
się w strzelca działka prze-
ciwlotniczego lub, po założe-
niu odpowiedniego sprzętu, 
wycelować w latający cel i... 
o nim zapomnieć, gdyż inte-
ligentny pocisk sam podąży 
za celem.

Kolejną atrakcją były 
przejażdżki quadami. Jed-
nym z nich „powoził” naj-
młodszy sochaczewski „Sza-
rak” - Kuba Olejnik. Dla 
kierowców została przygoto-
wana symulacja jazdy na po-
dwójnym gazie. Było to dla 
niektórych sporym przeży-
ciem. Mam nadzieję, że żad-
na z tych osób nie wsiądzie 
na rauszu do swojego autka. 
Jednak największą atrakcją 
ulicy Towarowej była symu-
lacja wypadku. Motocykli-
sta uderza w samochód i po-
trzebna jest pomoc. Przed 
pokazem szalony i wiecz-
nie roześmiany Oskar Ha-
rasiński swoim quadem lek-
ko staranował pokazowy 
samochód, czym wywołał 
uśmiech na twarzach licznie 
zebranych ludzi. Nie zakłó-
ciło to symulacji wypadku. 
Do akcji przystąpili straża-
cy oraz załoga Falcka. Akcja 
została sprawnie przeprowa-
dzona, a ofiary, po udziele-
niu pierwszej pomocy, od-
wieziono karetką.

Wkraczamy na teren 
muzeum. Na peronach naj-
większą atrakcją były zawo-
dy strongmanów. Do rywa-
lizacji przystąpili wojownicy 
z Dragona, siłacze z Mario-

-Gym oraz dzielni obroń-
cy naszego nieba, czyli żoł-
nierze z Bielic. Najbardziej 
widowiskową konkurencją 
było drużynowe pchanie lo-
komotywy. Najszybsi byli 
reprezentanci Mario-Gym. 
Niestety dla nich w następ-
nych konkurencjach (mar-
twy ciąg, wyciskanie leżąc, 
przerzucanie opony, spacer 
farmera i trzymanie ciężarka 
w wyprostowanych rękach) 
przewagę zdobyły socha-
czewskie Smoki. Zawodni-
cy braci Cyplów po raz drugi 
stanęli na najwyższym stop-
niu podium. Za nimi upla-
sowali się siłacze od Maria. 
Brąz wywalczyli żołnierze.

Kolejny etap naszej wy-
prawy to tereny wokół sceny. 
Tam można było sobie ku-
pić różne festynowe przed-
mioty, pożywić się choćby 
wspaniałą grochówką lub 
pańską skórką oraz nauczyć 
się zasad pierwszej pomocy 
od uczniów ze Szkoły Pod-
stawowej nr 3. Liczne sto-
iska oferowały wiele atrakcji, 
z których dochód przezna-
czony został na pomoc Mo-
nice. Można było sobie zro-
bić zdjęcie na harleyu albo 
wylicytować atrakcyjną pa-
miątkę. Mogła nią być repre-
zentacyjna koszulka Luizy 
Złotkowskiej lub zdjęcie Ju-
styny Kowalczyk z autogra-
fem.

Rozstawione też były me-
dyczne namioty, w których 
można było sobie wiele rze-
czy zbadać i dowiedzieć się o 
stan zdrowia. Od wczesnych 
godzin kolejka ustawiła się 
przed autobusem, w którym 
można było oddać krew, a w 
pobliskim namiocie zostać 
potencjalnym dawcą szpiku.

Sporo działo się na scenie. 
Superenergetyczne dziew-
częta i kobiety „opętane” 
zumbą prezentowały swo-
je dance macabre. Można 
było obejrzeć pokazy kara-
teków, judoków oraz twar-
dzieli i twardzielek MMA. 
Kilka razy pozytywną ener-
gię przekazywało L̀ om-
belico del Mondo. Dźwięk 
ich bębnów niósł się dale-
ko i brzmiał między bloka-

mi osiedla wojskowego. Na 
scenie bardzo dobre kon-
certy zagrały sochaczewskie 
zespoły - Tajm, aCTTAGA 
oraz Dell Arte. Po nich wy-
stąpiły „gwiazdy” wieczoru - 
O.Ela oraz Sztywny Pal Azji.

Pewnym zaskoczeniem 
dla publiczności było krót-

kie nabożeństwo oraz po-
święcenie stalowych ru-
maków przez Duszpasterza 
Motocyklistów Diecezji 
Płockiej ks. Darka Skoczy-
lasa. W rolę jednego z mi-
nistrantów wcielił się Bo-
ruta - Tomasz Sołdaczuk, z 
którego nawet woda świę-

cona ponoć diabła nie wy-
pędziła.

Na scenie pojawiła się 
również dwukrotna me-
dalistka olimpijska Luiza 
Złotkowska, która podaro-
wała na aukcję swoją repre-
zentacyjną koszulkę z auto-
grafem. 

Tegoroczne Motoserce 
było bardzo udane i super zor-
ganizowane. Starsi i młodsi, 
kobiety, mężczyźni oraz dzie-
ci miło spędzili czas w gronie 
rodziny lub znajomych. Trze-
ba mieć nadzieję, że podobnie 
udany będzie powrót do zdro-
wia Moniki. (et)

Mega Moto Serce 
 Q Urodziłem się, by być wolnym, urodziłem się, by być dzikim, urodziłem się, by na harleyu gnać, urodziłem się, żeby pomagać - takimi słowami mógłby się rozpoczynać hymn Mo-

toserca. Imprezy organizowanej przez motocyklistów, której głównym celem jest pomoc potrzebującym. 

Symulacja wypadku zakończyła się szczęśliwie

Od najmłodszych mogliśmy uczyć się samoobrony

Siłacze pokazali swoją moc

Żołnierska prezentacja z możliwością użycia

Kuba Olejnik w akcji

Luiza Złotkowska i Monika Wielgus
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Wtorek, 29 kwietnia
 Jak ogłosiła prasa, Adam Na-

wałka, selekcjoner reprezentacji, szu-
ka na gwałt zawodników na mecz z 
Niemcami w Hamburgu, bo wśród 
kadrowiczów brakuje chętnych. Po-
dobno obserwuje naszych piłkarzy, 
grających nawet w chińskiej lidze. 
Niech się zwróci do programu telewi-
zyjnego „ Ktokolwiek widział, ktokol-
wiek wie”.

 Opublikowany został ran-
king najpopularniejszych, najchętniej 
oglądanych polskich seriali. Obec-
nie prowadzi „Ranczo” (ok. 6 mln wi-
dzów). Za nim jest „Ojciec Mateusz” i 
„Na dobre i na złe”. Ten trzeci serial, 
jeśli chce się utrzymać na pudle, musi 
koniecznie wprowadzić do obsady 
choćby jednego szpitalnego kapelana.

Środa, 30 kwietnia
 Jest informacja na pierwszej 

stronie gazet! Otóż uczniowie z mia-

sta Koło napadli swego nauczyciela 
dla pieniędzy! To niewątpliwie wiel-
ki sukces naszych władz oświato-
wych, które osiągnęły takie rozpasa-
nie finansowe belfrów, że muszą oni 
teraz ukrywać swoje dochody i port-
fele przed młodzieżą. A jeszcze nie-
dawno znany mi uczeń jednej ze szkół 
przyjeżdżał na lekcje zużytym merce-

desem ojca i był to na szkolnym par-
kingu obiekt westchnień całego ciała 
nauczycielskiego.

 Doszliśmy też podobno do mo-
mentu, w którym aż połowa polskiej 
młodzieży będzie miała wyższe wy-

kształcenie. To wielki światowy suk-
ces. Zapewnili go nam samorzą-
dowcy i działacze oświatowi różnego 
szczebla, którzy robią wszystko, aby 
w każdej mieścinie  powstała wyższa 
uczelnia. I niektóre są naprawdę wy-
sokie. Nawet mają windy.

Piątek, 2 maja
 Zgłosił się chyba pierwszy kan-

dydat na prezydenta Polski - koszy-
karz Marcin Gortad, grający na co 
dzień w amerykańskim klubie Wa-
shington Wizards. Może i dobrze, bo 
niegrzecznych powsadza do kosza.

 Janusz Palikot zauważony zo-
stał w teatrze, co nie przydarza się czę-
sto naszym politykom. Dziennikarze 
wychwycili, jak gratulował sukcesu 
reżyserowi Krzysztofowi Warlikow-
skiemu, chociaż tak naprawdę była to 
sztuka Grzegorza Jarzyny. Ale obrał 
go ze skórki. 
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Już od kilku lat polskie me-
dia poświęcają wiele miej-

sca tzw. programom misyj-
nym. Na przykład dyrekcja 
TVP 2 ujawniła, że program 
„Gwiazdy tańczą na lodzie” 
finansowany jest z abona-
mentu, jako właśnie pro-
gram misyjny propagujący w 

społeczeństwie jazdę na łyżwach.
Myślę, że to ważna wiadomość, bo obra-

zuje, jak telewizja z gracją nas wyślizguje, ale 
z drugiej strony rozpo... ściera 
przed nami szerokie połacie na 
przyszłość, wyznaczając nowe 
ścieżki dla kolejnych misyjnych 
audycji. 

Zastanawiałem się więc, czy 
nasze sochaczewskie media nie 
mogłyby z tego skorzystać. No 
bo i tak istnieje gazeta, której mi-
sją jest obrzucanie kogo się da 
błotem, a przecież wszyscy pa-
miętamy, jakie zdrowotne skut-
ki przynosiły metody profesora 
Tołpy poprzez okładanie ludzi 
mazistym torfem. Niestety, sa-
memu pomysłodawcy ostatecz-
nie to nie pomogło, ale nadzieja 
istnieje i próbować trzeba. Zwłaszcza, że błota 
sporo zostało.

Jest też druga gazeta, która swej misji upa-
truje w rozpowszechnianiu odkrywczych prze-
myśleń społeczności internautów, czyli pięciu 
forowiczów ukrywających się za dziesięcioma 
pseudonimami. I puszcza im tę e-misję nawet 
za darmochę. Trzecia z kolei, misyjną powin-
ność widzi w przepisywaniu na łamach tego 

wszystkiego, co już wcześniej puściła w radiu. 
Jak się wydaje, tutaj misja ma polegać na próbie 
jednoczesnej korelacji słuchania i czytania tych 
samych tekstów, których przekazy czasem sty-
kają się na osiach odbioru słuchu i wzroku. Nie 
zawsze się to udaje, ale jak wyjdzie, łeb urywa, 
bo z taką siłą świadomością  trzepie. 

W pewnym czeskim filmie widziałem sce-
nę, w której niski chłopak, aby pocałować wy-
soką pannę, i żeby ona go w ogóle dostrzegła, 
zakładał jej na głowę garnek i podciągał się na 
uszach. Na razie na uszach garnka. Na kam-

panię wyborczą jak znalazł, 
bo przecież w garnku mogły-
by być pomyje, a na dodatek 
kiepełę to tak ściska, że czło-
wiek tylko marzy, żeby się go 
pozbyć i problemu z głosowa-
niem także. 

Oczywiście, że pod przy-
krywką misji ludziom róż-
ny kit można żenić, czyli wci-
skać dzidę, choćby o tym, jak 
się coś zbuduje i za co, albo w 
ramach wykorzystania rekre-
acyjnego terenu przybliży na-
szym mieszkańcom Bzurę. 
Tylko że tak naprawdę odpo-
wiedź na to pytanie od daw-

na jest tylko jedna. Zrobić to u nas może jedy-
nie... powódź.

Podobnie jak na kilka miesięcy przed sa-
morządowymi wyborami wiadomo też, że 
wszystkie lokalne media misję mają właściwie 
jedną: kreowania własnych kandydatów do 
rządzenia powiatem i miastem. I tyle.

Sławomir Burzyński
sławomirburzynski@spoko.pl

Nasze medialne misje

MAŁE PIWO

Już po raz drugi, po Nowej Suchej, przedstawiono 
osiągnięcia kandydatów w plebiscycie na „Sołty-

sa Roku”, tym razem z Młodzieszyna. I znów znako-
mita większość z nich pochwa... przepraszam za słowo 
...liła się asfaltowaniem i utwardzaniem dróg. Ja się wca-
le nie dziwię, wystarczy przecież podjechać w niedzie-
lę pod którykolwiek wiejski kościół, by zorientować się, 
jak bardzo szkoda byłoby tych pięknych, wypasionych 
bryk na nasze dziurawe ulice.

Policja ciągle zamawia w sochaczewskiej prasie 
anonse w poszukiwaniu chętnych do roboty na 

komendzie. Jednym z głównych kryteriów jest uregu-
lowany stosunek kandydata do służby wojskowej. Nie 
wiadomo tylko, czy ten stosunek ma być regularny, czy 
olewczy: pod murem.

Od wielu już lat „Ziemia Sochaczewska” ogłasza co-
roczny konkurs na najciekawsze gazetki szkolne. 

Od pewnego czasu pomysł nasz podchwyciła inna lo-
kalna gazeta. Zaś ambitni dyrektorzy szkół często wy-
syłają gazetki tu i tu. Dzieciakom już się w głowach 
mąci, bo nie wiedzą, co z której dostały i czy w ogóle. 
Może dużo lepiej byłoby, gdyby tamta gazeta wymyśli-
ła coś własnego, choćby konkurs na „Dziennik Roku” 
pod hasłem „Dziękujemy”.

 KRONIKA TOWARZYSKA
- Uroczyście ogłaszam, że bitwę 
o tytuł „Sochaczewianina Roku” 
zwyciężyło nasze wojsko.  
Zapraszamy na scenę bez broni. 
Uwaga, werble!

Co z niego wyrosło?

Mały Krzysio do szkoły miał pod górkę. 
Żeby go nie zwiało, do roweru przywią-

zywał się sznurkiem.
Dziś też ma nielekką robotę, 
bo tnie łańcuchem  
i poprawia siekierą i młotem.
Ale macha już tym jak piórkiem. 

Na dzisiejsze pytanie: Co z nie-
go wyrosło? prosimy odpowiadać  
mailem - slawomirburzynski@spo-
ko.pl lub na numer redakcji 46 862-
23-55. Na zwycięzcę czeka, jak my-
ślę, miły upominek. 

- Mam grać?!

„Ziemia Sochaczewska” nr 16 (1180)

- No w dodatku! Mógłby być przecież 
normalnie brązowy.
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USŁUGI

  Vertal- żaluzje  - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. Producent, 
montaż, VAT,  
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

  Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” WI-
DEOFILMOWANIE, HD, 
FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi i plastiku,  
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-9

  Pranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKI-
TIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 

Sochaczew, ul. Kocha-

nowskiego 60 („Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny!  
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia,  
Wojska Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

  Wylewki agregatem,  
tel. 511-440-509.

ZS-29 R,B

  Zakład usługowy 
Wojenka, układanie 
glazury, terakoty, 
kominki, docieplenia, 
wykończenia wnętrz. 
Solidnie,  
tel. 604-166-988.

ZS-62 B

  AGD lodówki,  
tel. 601-344-139.

ZS-73

  Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

  Docieplanie budynków,  
tel. 603-980-459.

ZS-164

  Kompleksowe wykańcza-

nie wnętrz.  
Układanie i cyklinowanie 
podłóg. Kominki  
i ogrodzenia z klinkieru,  
tel. 603-980-459.

ZS-165

  Glazura, terakota,  
gładź gipsowa,  
malowanie, ścianki,  
sufity GK,  
tel. 606-321-509

ZS-236

  Wyrób i montaż schodów, 
tel. 790-665-004.

ZS-274

  Dachy - krycie papą  
i izolacje tarasów,  
tel. 783-680-749.

ZS-298

  Dachy kryjemy  
blachą, papą,  
ocieplanie budynków, 
podbitki,  
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Wywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-352

  Glazura terakota, remonty, 
solidnie,  
tel. 602-670-035.

ZS-371

  Ogrodzenia kompletne, 
najtaniej 39 zł mb. Zamów 
teraz bo taniej,  
tel. 723-627-845.

ZS-376

  Remonty,  
tel. 790-665-004.

ZS-380

  Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

  Firma Gaz Servis  
wykona prace 
związane z budową 
kotłowni gazowych gazu 
ziemnego. Zapewniamy 
profesjonalne wykonanie 
instalacji gazowej i 
hydraulicznej. Załatwimy 
wszystkie formalności 
poz. na budowę, projekt 
budowlany itp.,  
tel. 606-706-173,  
46 862-14-07.

ZS-421

  Usługi budowlane od 
fundamentu po dach, 
remonty, rozbudowy,  
tel. 601-987-028.

ZS-423

  Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem,  
wycinka zakrzaczeń,  
tel. 667-732-751.

ZS-430

  Dachy papą,  
tel. 605-606-914.

ZS-458

  Wylewki betonowe,  
tel. 605-443-826.

ZS-473

NIERUCHOMOŚCI
  Kwatery pracownicze,  
tel. 602-762-527,  
606-989-590.

ZS-16 B

  Sprzedam dom 90 m2  

w Chodakowie,  
na działce 1200 m2,  
tel. 662-184-172.

ZS-42

  Sprzedam mieszkanie  
do remontu, 49,7 m2,  
I p., 2 pokoje z kuchnią, 
balkon, loggia,  
tel. 666-046-322 po 16.00.

ZS-382

  Sprzedam  
mieszkanie  
w centrum  
Sochaczewa, 45 m2,  
tel. 503-743-974.

ZS-391

  Do wynajęcia  
lokal użytkowy,  
parter,  
centrum miasta,  
tel. 696-783-171.

ZS-394

  Sprzedam lub  
zamienię na mniejsze 
M-4, 63 m2,  
IV p., ul. Wojska  
Polskiego, pilne,  
tel. 46 862-60-93.

ZS-403

  Sprzedam działkę  
1000 m2,  
tel. 730-080-940.

ZS-404

  Sprzedam dom  
os. Karwowo,  
tel. 534-002-259.

ZS-405

  Sprzedam - działki 
budowlane 1500 m2, - 
działkę + dom w stanie 
surowym zamkniętym,  
- mieszkanie 66 m2,  
tel. 600-317-884.

ZS-432

  Sprzedam mieszkanie  
w bloku (parter) 3 pok.,  
z kuchnią,  
o pow. 61 m2 + 
garaż i ogródek warzywny 
Brzozów,  
tel. 513-862-101.

ZS-438

  Sprzedam mieszkanie 
45,21 m2,  
ul. Żeromskiego 39A, 
cena do negocjacji,  
tel. 512-348-739.

ZS-440

  Posiadam  
do wynajęcia mieszkanie 
umeblowane,  
od maja,  
tel. 605-356-134.

ZS-449

  Sprzedam działki 
budowlane (media)  
w Kozłowie Biskupim 
blisko stacji PKP Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-453

  Tanio sprzedam 
mieszkanie 37,2 m2, (dwa 
pokoje), ul. Staszica 52A, 
tel. 885-712-142.

ZS-454

  Do wynajęcia mieszkanie 
58 m2, w centrum,  
tel. 600-229-025.

ZS-456

  Do wynajęcia mieszkanie, 
tel. 668-063-702.

ZS-457

  Sprzedam działkę 
budowlano-usługową 
przy ul. Rozlazłowskiej 
wszystkie media w ulicy, 
tel. 664-495-532.

ZS-464

  Sprzedam sklep przy  
ul. Targowej o pow. 40 m2, 
na działce własnościowej 
o pow. 162 m2 z możliwo-

ścią rozbudowy nawet do 
4 kondygnacji. Atrakcyjne 
miejsce,  
tel. 509-071-687.

ZS-470

  Sprzedam 11 ha  
- Witkowice,  
podzielę na mniejsze,  
tel. 666-100-587.

ZS-471 B

  Sprzedam mieszkanie 
trzypokojowe w centrum, II p., 
balkon,  
tel. 692-104-303.

ZS-474

OGŁOSZENIA14
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Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów

- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka,  
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha  

   oraz Sochaczew

- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe  
   w Sochaczewie

- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM  
MASZYN  

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje 
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy  

jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie  
tel. 534304308

ZS-66

Instalacje  
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
 usuwanie awarii: domy 

jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 

tel. 534-304-308
ZS-67

PRANIE 

 DYWANÓW  

 TAPICEREK 

TEL. 501-800-405
ZS-300

Twoje ogłoszenie w „Ziemi” przeczyta  
wiele tysięcy osób w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” to najstarsza  

i najpopularniejsza gazeta 

 na naszym prasowym rynku

Nie wierzysz? Zapytaj w kiosku!
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  Posiadam do wynajęcia 
mieszkanie 2 pokojowe, 
48 m2, I piętro, umeblowa-

ne przy ul. Żeromskiego, 
tel. 501-716-142,  
698-973-683.

ZS-475

  Sprzedam działkę  
w Altance,  
tel. 501-667-946.

ZS-477

  Sprzedam działkę  
0,4848 ha, położoną 
Zakrzew,  
gm. Nowa Sucha,  
tel. 604-713-510.

ZS-478

  Sprzedam 

 dom piętrowy  
o pow. 120 m2,  
w centrum Sochaczewa, 
tel. 519-332-463.

ZS-480

  Sprzedam M3, centrum, 
42,22 m2 

tel. 504-127-571
ZS-482

  Posiadam do wynajęcia 
mieszkanie,  
umeblowane,  
tel. 605-356-134

ZS-483

FINANSE
  Chwilówka  
z dojazdem do klienta,  
tel. 504-228-936. 

ZS-266 R

ZDROWIE
  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista 
dermatolog Ewa 
Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny 
Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

  Pensjonat „Pod Wierzbami” 
w Ładach, k/Iłowa zaprasza 
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofinansowania 
z PFRON-u  
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71  
601-803-830.

ZS-20

  Prywatny Gabinet 
Psychologiczny  
- Joanna Rojek. 
Psycholog. Certyfiko-

wany psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci.  
Zapisy pod nr.  
tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul.Wąska 7.

ZS-22

PRACA
  Firma produkcyjna 
LAMEBAX poszukuje 
pracowników na następu-

jące stanowiska: - ślusarz-

-spawacz; - pomocnik 
lakiernika z doświad-

czeniem; - pomocnik do 
produkcji laminatów z 
doświadczeniem.  
Miejsce pracy okolice 
Sochaczewa,  
tel. 602-367-820,  
698-620-217.

ZS-409

  Myjnia samochodowa 
zatrudni mężczyzn  
z doświadczeniem,  
tel. 501-147-963.

ZS-463

  Przyjmę pracownika do 
pracy przy dociepleniach 
budynków,  
tel. 507-157-767.

ZS-479

MOTORYZACJA
  Sprzedam!!! Golf IV 1.4 
16V 75 KM benzyna 2000 
rok. Przebieg: 178 285 km. 
wyposażenie: Klimatyza-

cja, ABS, wspomaganie 
kierownicy, 2 x poduszka 
powietrzna, elektryczne 
szyby, alufelgi, komplet 
opon zimowych i letnich, z 
polskiego salonu.  
CENA 7400,00 PLN  
(do negocjacji),  
tel. 668-973-891.

ZS-481

RÓŻNE
  Chcesz zarobić? Sprzedaj 
złom, makulaturę, 
tworzywa sztuczne.  
Łazy 73,  
tel. 535-801-008

ZS-224

  Odstąpię termin wesela  
w hotelu Chopin  
na dzień 27.09.2014 r.,  
tel. 668-856-301.

ZS-472 B,R

Szukasz pracy 
Branża finansowa 

Dzwoń:
668-681-858*

* koszt według stawki operatora
ZS-379

15OGŁOSZENIA

Giełda Pracy

Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 
(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
..............................................................................................................
..............................................................................................................
..............................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna

świadczenia również 
w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, uroflometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek  

JW. Construction)

Rejestracja: 

46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew

ul. Żeromskiego 41 A lok. 22
(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy
46 862-88-92,  
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA  
REHABILITACJA  

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

■ usprawnianie funkcjonalne  
   metoda PNF
■ rehabilitacja neurologiczna  
   i ortopedyczna
■ terapia manualna
■ masaż leczniczy  
   (segmentalny)
■ rozciąganie  
   i autorozciąganie mięśni
■ gimnastyka korekcyjna
■ Kinesiotaping  
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

Informujemy o przerwach w dostawie 
energii elektrycznej, jakie wystąpią  
na terenie Sochaczewa i okolic:

12.05.2014 r. w godz. 8:00 - 15:00: Pilawice 2.
13 i 14.05.2014 r. w godz. 8:00-15:00: Dębówka.
14.05.2014 r. w godz. 8:00-15:00: Feliksów 1.

ZS-476

SALON MEBLI  
TAPICEROWANYCH  

„MEBLOMISIAK”

Sochaczew,  

ul. Gawłowska 38

Oferuje:
 zestawy wypoczynkowe  

z tkanin wysokogatunkowych  

i skór naturalnych
 kanapy  

 fotele  
 narożniki

 sprzedaż tkanin obiciowych  
i skór naturalnych

tel. 604-44-22-35

czynne: pon.-pt. 10.00-18.00

sob. 10.00-14.00

ZAPRASZAMY

ZS-393

Kierownik izby przyjęć, nauczyciel przyrody, młodszy 
asystent lekarz, agent ubezpieczeniowy, pracownik opera-
cyjny, konsultant telefoniczny, sprzedawca-magazynier, ka-
sjer-sprzedawca, kucharz, sprzątaczka, operator wózka wi-
dłowego, magazynier, pracownik magazynowy, pracownik 
produkcji, pracownik ochrony, monter instalacji sanitar-
nej, elektromonter instalacji i urządzeń, ślusarz-spawacz, 
stolarz budowlany, pracownik budowlany, kierowca z pra-
wem jazdy kat. B, C+E
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IGA PERAK
Iga to druga córka Małgo-

rzaty i Pawła Perak z Leono-
wa, gm Nowa Sucha. Urodzona 
w niedzielę, 27 kwietnia 2014 
r. o godz. 6.00. Waga 3,260 kg. 
Wzrost 52 cm.

ZUZANNA PACHOLSKA
Zuzia to pierwsze dziec-

ko Marty i Jakuba Pacholskich 
z Wyszogrodu. Urodzona w 
niedzielę, 27 kwietnia 2014 r. 
o godz. 8.25. Waga 3,740 kg. 
Wzrost 53 cm.

PAWEŁ HUBERT 
STĘPNIEWSKI

Paweł Hubert to drugie 
dziecko Katarzyny i Sebastiana 
Stępniewskich z Sochaczewa. 
Urodzony w niedzielę, 27 kwiet-
nia 2014 r. o godz. 14.10. Waga 
2,920 kg. Wzrost 51 cm.

MIKOŁAJ OLCZAK
Mikołaj to drugi syn Pauli-

ny i Krzysztofa Olczak z Rybna. 
Urodzony w poniedziałek, 28 
kwietnia 2014 r. o godz. 10.04. 
Waga 3,660 kg. Wzrost 54 cm.

PIOTR WERNICKI
Piotr to pierwsze dziec-

ko Anny i Marka Wernickich z 
Sochaczewa. Urodzony w po-
niedziałek, 28 kwietnia 2014 r. 
o godz. 12.25. Waga 3,240 kg. 
Wzrost 50 cm.

ZOFIA WIĘCKOWSKA
Zosia to druga córka Iza-

beli Rutkowskiej i Michała 
Więckowskiego z Sochaczewa. 
Urodzona w poniedziałek, 28 
kwietnia 2014 r. o godz. 12.50. 
Waga 3,450 kg. Wzrost 51 cm.

JULIA JEZNACH
Julia to pierwsze dziecko Pa-

trycji Rosiak i Piotra Jeznach ze 
Śladowa, gm. Brochów. Urodzo-
na w poniedziałek, 28 kwietnia 
2014 r. o godz. 14.00. Waga 2,780 
kg. Wzrost 50 cm.

CÓRKA PAŃSTWA 
MODZELEWSKICH

Dziewczynka to pierwsze dziec-
ko Anety Dąbrowskiej i Tomasza 
Modzelewskiego ze Starego Dębska, 
gm. Nowa Sucha. Urodzona we wto-
rek, 29 kwietnia 2014 r. o godz. 1.20. 
Waga 3,010 kg. Wzrost 51 cm.

BARBARA SZYMAŃCZAK
Basia to trzecia córka Ka-

tarzyny i Artura Szymańczak z 
miejscowości Kaski, gm. Bara-
nów. Urodzona we wtorek, 29 
kwietnia 2014 r. o godz. 1.40. 
Waga 3,210 kg. Wzrost 50 cm.

HANNA POTYRA
Hania to drugie dziecko 

Ewy i Łukasza Potyra z Socha-
czewa. Urodzona we wtorek, 29 
kwietnia 2014 r. o godz. 9.22. 
Waga 3,880 kg. Wzrost 56 cm.

NATALIA RYFA
Natalia to drugie dziecko 

Mileny i Marcina Ryfa z Żu-
kowa. Urodzona we wtorek, 
29 kwietnia 2014 r. o godz. 
18.05. Waga 4,280 kg. Wzrost 
56 cm.

Córka Państwa PISAREK
Dziewczynka to trzecie 

dziecko Justyny i Mariusza Pi-
sarek z Gawłowa. Urodzona w 
czwartek, 1 maja 2014 r. o godz. 
13.05. Waga 3,040 kg. Wzrost 51 
cm.

WERONIKA GĄDEK
Weronika to druga cór-

ka Małgorzaty i Piotra Gądek z 
Teresina. Urodzona w piątek, 2 
maja 2014 r. o godz. 1.10. Waga 
2,950 kg. Wzrost 57 cm.

JAN MACHNICKI
Jaś to pierwsze dziecko 

Sylwii Rogozińskiej i Kamila 
Machnickiego z Sochaczewa. 
Urodzony w piątek, 2 maja 2014 
r. o godz. 12.40. Waga 3,050 kg. 
Wzrost 54 cm.

MAJA MACHNICKA
Maja to pierwsze dziecko 

Aleksandry i Huberta Machnic-
kich z Sochaczewa. Urodzona 
w sobotę, 3 maja 2014 r. o godz. 
12.55. Waga 3,310 kg. Wzrost 51 
cm.

OSKAR GRONECKI
Oskar to pierwsze dziecko 

Anny i Przemysława Groneckich 
z miejscowości Nowe Mostki, 
gm. Sochaczew. Urodzony w so-
botę, 3 maja 2014 r. o godz. 13.37. 
Waga 3,570 kg. Wzrost 56 cm.

MIŁOSZ KOWALSKI
Miłosz to drugie dziecko 

Moniki i Piotra Kowalskich z 
miejscowości Wola Pasikońska, 
gm. Kampinos. Urodzony w so-
botę, 3 maja 2014 r. o godz. 14.30. 
Waga 3,530 kg. Wzrost 51 cm.

DAWID CIEŚLAK
Dawid to pierwsze dziec-

ko Małgorzaty i Łukasza Cie-
ślak z miejscowości Sarnów, gm. 
Rybno. Urodzony w niedzielę, 4 
maja 2014 r. o godz. 8.25. Waga 
3,530 kg. Wzrost 53 cm.

ROZMAITOŚCI16

NASZE DZIECI urodzone w szpitalu od 27 kwietnia do 4 maja
Sprostowanie: W ubiegłym numerze wkradł się błąd. Imię taty bliźniaków Adama Filipa i Franciszka 

Ksawerego Kurackich to KAMIL (a nie jaki napisaliśmy Daniel). Za pomyłkę serdecznie przepraszamy. 

 Q Poprzedni 
weekend obfitował 
w wydarzenia 
muzyczne. Poza 
koncertami w ramach 
Motoserca odbyły się 
jeszcze cztery inne. 

W piątkowy wieczór Pub Piw-
nica gościł duet Oil Stains. Ko-
szalinianie zagrali fajnego, 
mocno elektrycznego bluesa 
utrzymanego w klimacie lat 60. 
i 70. minionego stulecia. Po ich 
występie odbyło się jamowa-
nie. Za instrumenty chwyci-
li nie tylko goście. Dołączyli do 
nich lokalni muzycy z Pacierza i 
Sun Frenzy oraz nieistniejących 
już bandów – Luna Negra i Tres 
Perros. 

W sobotę w Piwnicy zagrał 
duet Agata & Carlos. W ich wy-
konaniu można było posłuchać 
barowego blues-rocka oraz co-
verów, między innymi Boba 
Marleya oraz The Doors. Nie-

spodzianką był występ Artura 
Grzendy z MeTki, zespołu, któ-
ry kilka tygodni temu dał bar-
dzo udany koncert w pobliskiej 
Pełnej Qlturce.

A w PQ sobotni wieczór 
też był gorący, gdyż na balko-
nie pojawiła się legenda pol-
skiego punk-rocka. Liczną pu-
bliczność Kryzys z Robertem 
Brylewskim na czele przeniósł 
w czasie i przestrzeni. Czuć było 

klimat wczesnych lat 80. oraz 
festiwalu w Jarocinie. Zespół 
zagrał między innymi kultowe 
„Mam dość” oraz „Telewizję”. 
Koncert ten zapewne na dłu-
go pozostanie w pamięci jego 
uczestników. 

Ostatnim aktem muzycz-
nego tryptyku był niedzielny 
koncert w Piekarni zorgani-
zowany przez DoOrDie. Jako 
pierwsi zagrali mocni faceci z 

Street Lights. Było ostro na sce-
nie i przed nią. Rozkręciło się 
pogo, którego uczestnicy po-
szli na całego. Szalony taniec 
trwał również podczas wystę-
pu białostockich death meta-
lowców z The Dead Goats. Po-
łowinki koncertowe odegrali 
Niepotrzebni. Warszawiacy 
grający punka zyskali uzna-
nie u wymagającej publiczno-
ści. Pozytywnie zaskoczył duet 
Wild Books. To co robił gita-
rzysta z afro na głowie dosłow-
nie w głowie się nie mieści. Ka-
pitalny koncert zespołu, który 
może sporo namieszać  na ro-
dzimej scenie rockowej. Ostre 
granie zakończył moskiewski 
Partybreakers.

Muzyczny weekend się za-
kończył. Pozostały po nim 
wspomnienia i zdjęcia. Cisza w 
Sochaczewie nie będzie jednak 
długo trwała. Kolejne koncerty 
w Piwnicy odbędą się 8, 10 i 17 
maja.  (et)

 QMiejska Biblioteka Publicz-
na w Sochaczewie wspól-
nie z Centrum Helen Doron 
ogłasza dwa konkursy skie-
rowane do wychowanków 
przedszkoli i uczniów szkół 
podstawowych.
Przedszkolaki i uczniowie 
klas I-III szkół podstawo-
wych mają za zadanie wyko-
nać dowolną techniką pra-
cę plastyczną, w formacie A3, 
zatytułowaną „Mój ulubiony 
bohater”. Prace należy dostar-
czyć osobiście do Miejskiej 
Biblioteki Publicznej, miesz-
czącej w się w kramnicach 
miejskich, przy ul. 1 Maja 21.

Dzieci z klas IV-VI szkół 
podstawowych czeka praca pi-
semna - „It was the funniest 
day in my life”. W granicach 
50-80 słów w języku angiel-
skim należy opowiedzieć histo-
rię z najciekawszego dnia swo-
jego życia. Gotowy tekst trzeba 
dostarczyć do Centrum Helen 
Doron, mieszczącego się w So-
chaczewie przy ul. Staszica 3a.

Wszyscy zainteresowa-
ni udziałem w konkursach po-
winni najpierw skonsultować 
się ze swoimi szkolnymi na-
uczycielami języka angielskie-
go. Każdy z uczestników może 
zgłosić tylko jedną pracę. Ter-
min ich dostarczania mija 16 
maja. Na laureatów czeka-
ją atrakcyjne nagrody. Trzy 
pierwsze miejsca, w obydwu 
konkursach, będą nagrodzo-
ne bezpłatnymi kursami języka 
angielskiego w sochaczewskim 
Centrum Helen Doron. Ponad-
to na wyróżnionych czekają na-
grody i upominki.

Regulamin uczestnictwa w 
konkursach wraz ze szczegóło-
wymi informacjami na ich te-
mat można znaleźć na stronach 
internetowych www.helendo-
ron.pl/zyrardow oraz http://bi-
bliotekamiejska.sochaczew.pl 
w zakładce „Konkursy”. Ogło-
szenie wyników, połączone z 
wystawą  i wręczeniem nagród, 
nastąpi w ostatnim tygodniu 
maja. (mf)

Wygraj bezpłatny kurs 
języka angielskiego Muzyczna trzydniówka

Zespół Street Lights zagrał w Piekarni
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Gonią zaległości

W Tokio odbyły się druży-
nowe Mistrzostwa Świata. 
Reprezentacja Polski z Nata-
lią Partyką w składzie zajęła 
13 miejsce. Dla zawodniczki 
SKTS były to udane zawody, 
gdyż wygrała ona 7 z 10 poje-
dynków.
Wyniki
Reprezentacji Polski
I faza - grupowa

Polska - Chiny  0:3
Polska - Austria  1:3
Polska - Korea Południowa  1:3
Polska - Słowacja  3:0
Polska - Rumunia  1:3
II faza - pucharowa o miejsca 
13-24

Polska - Australia  3:1
Polska - Luksemburg  3:0
Polska - Austria  3:0 
Gry indywidualne Natalii Partyki

Natalia Partyka - Shiwen Liu (Chiny)  0:3 (9-11, 
4-11, 8-11)

Natalia Partyka - Elena Waggermayer (Austria)  3:0 
(11-4, 11-4, 11-5)

Natalia Partyka - Jia Liu (Austria)  0:3 (6-11, 
9-11, 10-12)

Natalia Partyka - Jong Kim (Korea Południowa)  
3:0 (11-7, 11-9, 14-12)

Natalia Partyka - Barbora Balazova (Słowacja)  3:1 
(11-5, 8-11, 17-15, 11-7)

Natalia Partyka - Bernadette Szocs (Rumunia)  3:0 
(12-10, 11-8, 11-9)

Natalia Partyka - Elizabeta Samara (Rumunia)  1:3 
(9-11, 10-12, 13-11, 8-11)

Natalia Partyka - Michelle Beaumont (Australia)  
3:1 (11-3, 9-11, 11-4, 11-6)

Natalia Partyka - Zhenhua Dederko (Australia)  3:0 
(11-1, 11-6, 11-3)

Natalia Partyka - Sarah De Nutte (Luksemburg)  
3:1 (9-11, 12-10, 14-12, 12-10)

TENIS STOŁOWY

Trzynaste 
miejsce Polek

Natalia Partyka i Katarzyna Grzybowska są podporami repre-

zentacji Polski

FO
T.
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Tęcza zdobywa 
punkty dla po-
wiatu
W Płocku odbył się (21.04) tur-
niej rejonowy 58 Pucharu redak-
tora Janusza Strzałkowskiego. W 
zawodach wystartowała drużyna 
Tęczy Budki Piaseckie. Wywal-
czyła ona pięć medali i drugie 
miejsce w punktacji powiatów 
(na pięć startujących). Na naj-
wyższym stopniu podium stanęli 
Jakub Kaźmierski oraz Nikodem 
Zofczak.
Wyniki
Żaczki (2003 i młodsze)
3.Julia Kowalczyk
4.Julia Jarzyńska
Żacy (2003 i młodsi)
1.Nikodem Zofczak
7-8.Hubert Włodarczyk
Młodziczki (2001-2002)
3.Wiktoria Wrublewicz
5-6.Andżelika Włodarczyk
Młodzicy (2001-2002)
4.Błażej Skrzypkowski
5-6.Michał Kowalczyk
Kadetki/Juniorki 
(gimnazjum)
3.Aleksandra Paruszewska
4.Aleksandra Wojtczak
Kadeci/Juniorzy (gim-
nazjum)
1.Jakub Kaźmierski

Finał wojewódzki odbył się 
w Nagoszewie. Aleksandra Pa-
ruszewska stanęła na najniższym 
stopniu podium. Trzecie miejsce 
zajął także Nikodem Zofczak. Ja-
kub Kaźmierski został sklasyfiko-
wany na pozycjach 7-8.

Zagrali w GPS
W niedzielę (27.04) odbył 

się w sochaczewskiej hali MO-
SiR kolejny turniej Grand Prix 
w tenisie stołowym. Zwycięz-
cami poszczególnych katego-
rii zostali: Dorota Baczyńska 
(kobiety), Maciej Ignatowski 
(szkoła podstawowa), Jakub 
Kaźmierski (gimnazjum), Ra-
fał Malinowski (seniorzy) oraz 
Mariusz Dobrzyński (oldboye).

TENIS STOŁOWY

Biegli i jechali
W Brudzeniu Dużym 

koło Płocka odbył się III 
Duathlon po Mazowieckiej 
Szwajcarii. Uczestnicy (za-
wody ukończyło 155 osób) 
mieli do pokonania 23 km 
na rowerze i 8 km „na no-
gach”. Do rywalizacji przy-
stąpiło czterech Aktyw-
nych. Najszybszy z nich był 
Jarosław Jastrzębski.
Miejsca Aktywnych

48.Jarosław Szajewski  1:23.07
63.Jacek Jastrzębski  1:25.57
69.Jan Kocimski  1:26.43
98.Jakub Aksamit  1:32.11

DUATHLON

Uczestnicy Indywidualnej 
Ligi Badmintona nadrabiają 
zaległości. Jedynie w lidze 2A 
zostały rozegrane wszystkie 
mecze. Najgorsza sytuacja jest 
w pierwszej lidze mężczyzn, w 
której do rozegrania pozosta-
ło bardzo dużo spotkań.
Wyniki
I Liga Kobiet
VI runda
Paulina Cybulska - Aleksandra Kotlarska  21-13, 21-10
VII runda
Dorota Grzywacz - Aleksandra Panasiuk  21-8, 21-9
VIII runda
Dorota Kellogg - Anna Kmiecik  13-21, 21-10, 15-5
Dorota Grzywacz - Natalia Wiśniewska  21-14, 21-9
Marzena Kłonowska - Izabella Kotlarska  21-18, 21-9
IX runda
Dorota Kellogg - Paulina Cybulska  10-21, 21-18, 15-9
Tabela
1.Paulina Cybulska (Sochaczew)   22/9
2.Dorota Kellogg (Sochaczew)   16/8
3.Marzena Kłonowska (Teresin)   12/6
4.Dorota Grzywacz (Teresin)   12/7
5.Anna Kmiecik (Sochaczew)   12/8
6.Izabella Kotlarska (Sochaczew)     6/7
7.Aleksandra Kotlarska (Skra W-wa)    4/7
8.Natalia Wiśniewska (Sochaczew)    3/8
9.Aleksandra Panasiuk (Sochaczew)   0/7
I Liga Mężczyzn
VI runda
Przemysław Zieliński - Marek Tomaszewski  21-7, 21-17
Tomasz Krekora - Radosław Podczaski  21-11, 21-9
VII runda
Przemysław Zieliński - Sebastian Wiśniewski  
21-16, 21-19

Piotr Kotlarski - Radosław Podczaski  21-7, 21-10
Tabela
1.Tomasz Krekora (Sochaczew)   15/5
2.Piotr Kotlarski (Sochaczew)   15/5
3.Przemysław Zieliński (Żdżarów)   12/6
4.Marcin Podsędek (Sochaczew)     6/6
5.Radosław Podczaski (Sochaczew)  3/5
6.Marek Tomaszewski (Żuków)     2/4

7.Sebastian Wiśniewski (Sochaczew)  1/4
8.Artur Krzyżanowski (Sochaczew)     0/1
II A Liga Mężczyzn
II runda
Jakub Podlaski - Jakub Aksamit  21-5, 21-14
Rafał Tomaszkiewicz - Artur Szymański-Kaktus  
20-22, 21-9, 15-6

III runda
Artur Szymański-Kaktus - Jarosław Dąbrowski  
21-12, 21-6

V runda
Damian Smus - Rafał Tomaszkiewicz  21-10, 21-12
VI runda
Damian Smus - Artur Szymański-Kaktus  21-13, 21-7
Rafał Tomaszkiewicz - Jarosław Dąbrowski  21-12, 21-5
VII runda
Konrad Chojnacki - Jakub Podlaski  21-2, 21-5
Rafał Tomaszkiewicz - Zbigniew Panasiuk  21-3, 21-3
Artur Szymański-Kaktus - Jakub Aksamit  21-1, 21-6
Damian Smus - Jarosław Dąbrowski  21-2, 21-0
Tabela
1.Damian Smus (KM Aktywni Sochaczew)  19/7
2.Rafał Tomaszkiewicz (Sochaczew)          17/7
3.Konrad Chojnacki (Sochaczew)          17/7
4.Artur Szymański-Kaktus (Sochaczew)       13/7
5.Jarosław Dąbrowski            8/7
6.Zbigniew Panasiuk (Sochaczew)            6/7
7.Jakub Podlaski             4/7
8.Jakub Aksamit (KM Aktywni Sochaczew)  0/7  
II B Liga Mężczyzn
V runda
Paweł Gajda - Adam Panasiuk  21-6, 21-1
VI runda
Paweł Ignatowski - Dawid Jaworski  21-2, 21-7
Michał Adamkiewicz - Hubert Kodym  21-14, 21-16
Janusz Stanowski - Adam Panasiuk  21-3, 21-3
Paweł Gajda - Michał Adamkiewicz  21-6, 21-11
Tabela
1.Paweł Gajda (Nowa Sucha)   17/6
2.Paweł Ignatowski (Helenka)   16/6
3.Michał Adamkiewicz (KM Aktywni)   15/7
4.Hubert Kodym (Sochaczew)   11/7
5.Janusz Stanowski (Sochaczew)    7/6
6.Damian Kowalski (Wola Pasikońska)  6/5
7.Dawid Jaworski      3/7
8.Adam Panasiuk (Sochaczew)     0/6

BADMINTON

Pierwszym turniejem za-
liczanym do Grand Prix So-
chaczewa w tenisie ziemnym 
był Turniej Wielkanocny (17-
19.04). Rywalizowało w nim 
dwudziestu zawodników. Fa-
woryci nie zawiedli i w komple-
cie zagrali w półfinałach. Ozdo-
bą zawodów był mecz finałowy. 
Stał on na dobrym poziomie i 
był bardzo zacięty. Ostatecznie 
z wygranej cieszyła się „turnie-
jowa czwórka”, czyli Filip Wy-
socki. Drugi turniej Grand Prix 
zaplanowany jest na najbliższy 
weekend (9-11.05).

Wyniki
I runda
Sławomir Dorywalski - Przemysław Zatorski  7:4
Jerzy Poczobut - Ariel Lisowski  7:1

Rafał Skrobosz - Maks Czeczotko  7:0
Jakub Załuski - Tomasz Mińkowski  7:6(3)
Waldemar Zabost - Szymon Gawiński  7:1
II runda
Bartosz Olszewski (1) - Michał Kisielewski  7:0
Marcin Cybulski (5) - Sławomir Dorywalski  7:4
Radosław Wysocki - Mirosław Puchalski (8)  7:3
Filip Wysocki (4) - Jerzy Poczobut  7:0
Rafał Skrobosz - Sebastian Poświata (6)  krecz 
Jakub Załuski - Paweł Rogowski (7)  7:4
Arkadiusz Kuliński (2) - Waldemar Zabost  7:2
Ćwierćfinały
Bartosz Olszewski - Marcin Cybulski  9:2
Mateusz Parśniak - Radosław Wysocki  9:3
Filip Wysocki - Rafał Skrobosz  9:1
Arkadiusz Kuliński - Jakub Załuski  9:5
Półfinały
Bartosz Olszewski - Mateusz Parśniak  6:0, 6:2
Filip Wysocki - Arkadiusz Kuliński  6:4, 6:1

 Q Finał
Filip Wysocki - Bartosz Olszewski  5:7, 6:4, 10:7

Faworyci nie zawiedli

TENIS

Młodziaki  
na parkiecie

Kadeci Młodsi U-15 
Ogrodnika Sochaczew koń-
czą drugą fazę rozgrywek, w 
których rywalizują o miej-
sca 7-12. W pierwszej nasi 
koszykarze grali w Grupie 
A, w której zajęli czwarte 
miejsce. Zawodnicy Ada-
ma Hilchena mają do roze-
grania jeszcze jeden mecz z 
Młodymi Orłami.
Wyniki
I Faza 

Ogrodnik - Trójka Żyrardów  80:93, 63:104
Ogrodnik - Lay Up Białołęka  110:69, 20:0 v.o.
Ogrodnik - MKS Pruszków  24:127, 38:123
Ogrodnik - SKK Siedlce  66:70, 54:48
Ogrodnik - Basket Legionowo  72:12, 20:0 v.o.
Ogrodnik - UKS 1 Ciechanów  36:58, 55:78
II faza

Ogrodnik - Gim. 92 Ursynów  52:82, 40:67
Ogrodnik - Młode Orły Nowy Dwór Mazowiecki  
74:76, ???

Wart odnotowania jest 
fakt, że drużyna senio-
rów rozegra swój pierwszy 
mecz po reaktywacji. Nasi 
koszykarze powalczą o Pu-
char WOZKosz. W pierw-
szej rundzie wpadają oni na 
GKK Grodzisk Mazowiec-
ki. Spotkanie odbędzie się 
prawdopodobnie 7.05. 

Solec Kujawski (25-27.04) 
był miejscem, w którym spo-
tkanie wyznaczyli sobie za-
paśnicy walczący o meda-
le Mistrzostw Polski. Wśród 
elity nie mogło zabraknąć 
zawodniczek i zawodników 
Mazowsza Teresin. Najlepiej 
z nich spisał się Paweł Albi-
nowski (65 kg), który wy-
walczył srebrny medal w sty-
lu wolnym. Tuż za podium 
znaleźli się Sebastian Link 
(61 kg), Rafał Paliński (74 kg) 
oraz Mateusz Rywacki (125 
kg). Drużynowo Mazowsze 
Teresin zostało sklasyfikowa-
ne na szóstym miejscu.

Wyniki
XXII Mistrzostwa 
Polski Seniorek

9.Anna Albinowska (53 kg)
10.Marta Mechocka (60 kg)

LXVII Mistrzostwa 
Polski Seniorów w stylu 
wolnym

2.Paweł Albinowski (65 kg)
5.Sebastian Link (61 kg)
5.Rafał Paliński (74 kg)
5.Mateusz Rywacki (125 kg)
7.Piotr Michta (74 kg)
9.Mariusz Zdanowski (97 kg)
10.Kamil Rybicki (70 kg)
12.Mateusz Wójcik (70 kg)
13.Robert Michta (74 kg)

ZAPASYKOSZYKÓWKA
Mistrzostwa Polski Seniorek i Seniorów

Seniorskie srebro

Młynek to bardzo skuteczna technika wolniaków
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RUGBY RUGBY

Budowlani Lublin przeżywa-
ją potężny kryzys, są więc ła-
komym kąskiem dla drużyn 
chcących z nimi wygrać z bo-
nusem. Sztuka ta udała się w 
niedzielę naszym rugbistom, 
którzy wykorzystali nadarza-
jącą się okazję.

Trzeba jednak przyznać, że 
mecz nie był spacerkiem. Rozpo-
częło się od przyłożenia Orkana, 
jednak ambitni gospodarze po kil-
ku minutach skutecznie odpowie-
dzieli. Orkan ponownie odskoczył 
po celnym karnym. Budowlani 
przeprowadzili kolejną skuteczną 
i bardzo efektowną akcję. Świetnie 
wykonany kick pass i wyrównują-
ce punkty zdobył Tomasz Zduń-
czyk. Na szczęście to już wszystko, 
na co było stać gospodarzy. Wraz 
z upływem czasu Orkan zdoby-
wał coraz większą przewagę, którą 
udokumentował kolejnymi punk-
tami.

W drugiej połowie sochacze-
wianie, pomimo tego że grali nie 
najlepiej, ponownie przykładali 
jajo na polu punktowym gospo-
darzy. Budowlani z uporem dążyli 
do zmniejszenia rozmiarów po-
rażki. Udało się im tego dokonać 
w końcowych minutach meczu. 
Nasi rugbiści zagrali przeciętnie. 
Wystarczyło to jednak do zdobycia 
pięciu cennych punktów w Lubli-
nie i zachowania szans na pierw-
szą czwórkę. Na uwagę wśród wy-
ników XI kolejki zasługuje bardzo 
wysokie zwycięstwo Budowlanych 
Łódź nad Arką Gdynia. Kolejnym 
rywalem Orkana będzie Posnania, 
która do Sochaczewa przyjedzie 10 
maja. Mecz rozpocznie się o godzi-
nie 17.00.

Budowlani Lublin - RC 
Orkan Sochaczew  15:51 
(10:20)
punkty: Popławski (21), Pawłowski (10), 
Jurkowski (5), Wawrzyńczak (5), Malesa (5), 
Syperek (5)

skład: Kacprzak (Syperek), Dobrowolski, 
Wydrzyński, Gołaszewski, Kościelewski, Malesa, 
Wawrzyńczak, Pawłowski (Bryszewski), Plichta, 
Popławski, Morawski (Mitrowski), Kozłowski, 
Śmielak, Traczyk, Jurkowski (Wróbel) 
Wyniki
XI kolejka

Lublin - Orkan    15:51 (10:20)
Łódź - Arka      54:7 (25:0)
Posnania - Ogniwo   31:22 (19:0)
Pogoń - Lechia    13:30 (3:15) 
Tabela
1.Arka Gdynia    42
2.Lechia Gdańsk   38
3.Pogoń Siedlce   38
4.Budowlani Łódź   28
5.Orkan Sochaczew   22
6.Ogniwo Sopot   20
7.Posnania Poznań   17
8.Budowlani Lublin     8

Ekstraliga

Bonusowe 
zwycięstwo

Zabawa  
w błocie

Turniej kobiet odbył się w 
deszczową sobotę (26.04). Były 
to już czwarte zawody zaliczane 
do cyklu Grand Prix. Pecha mia-
ły nasze Tygrysice. Przegrały tylko 
jeden mecz, niestety ten najważ-
niejszy i ostatecznie zajęły dopiero 
piąte miejsce. Pomimo straty kil-
ku punktów nadal zajmują drugie 
miejsce w klasyfikacji generalnej. 
Sochaczewskie błotne zawody 
bez straty punktu wygrały rug-
bistki Lechii Gdańsk. Dodatkowe 
nagrody otrzymały: dziewczęta z 
Juvenii Kraków (odkrycie turnie-
ju), Karolina Jaszczyszyn (Lechia, 
najlepsza rugbistka turnieju), Syl-
wia Łuksik (Diablice, najskutecz-
niejsza rugbistka turnieju) oraz 
Sylwia Witkowska (najlepsza rug-
bistka Tygrysic).

Drużyna prowadzona przez 
Marcina Stencla zagrała w skła-
dzie: 
Aneta Adamiak, Monika Adamiak, Anna Banaszek, 
Elżbieta Brzustowska, Natalia Cieślak, Monika 
Pietrzak, Karolina Traczyk, Sandra Walczak, 
Patrycja Wasilewska, Sylwia Witkowska, Anna 
Wysocka oraz Aleksandra Gutowska (kierownik 
drużyny). 

Tygrysice Sochaczew - Juve-
nia Kraków  17:5     
punkty: A. Adamiak (7), Pietrzak (5), Witkowska (5)

Tygrysice długo męczyły się z 
debiutantkami z Krakowa. Prze-
łom nastąpił w drugiej połowie. 
Najpierw Sylwia Witkowska wy-
czuła rywalki, przechwyciła jajo 
i przyłożyła je między słupami. 
Chwilę później Monika Pietrzak 
otrzymała doskonałe podanie. 
Wykorzystała lukę w szykach 
obronnych i dobiegła z piłką do 
pola punktowego Juvenii.

Tygrysice Sochaczew - Dia-
blice Ruda Śląska  0:24

W tym meczu nic naszym 
rugbistkom nie wychodziło i nie-
stety przegrały zasłużenie.

Tygrysice Sochaczew - Bły-
skawice Wrocław  24:0
punkty: A. Adamiak (5), Banaszek (5), 
Wasilewska (5), Traczyk (5), M. Adamiak (2), 
Cieślak (2)

Błyskawice nie miały wiele do 
powiedzenia. Tygrysice domino-
wały i wysoko wygrały.

Tygrysice Sochaczew - Ato-
mówki Łódź  26:0
punkty: A. Adamiak (11), Pietrzak (10), Witkowska (5)

Mecz o piąte miejsce również 
przebiegał pod dyktando Tygrysic. 
Sochaczewianki składne akcje czte-
rokrotnie zakończyły przyłożeniami.

Wyniki
Grupa A
Tygrysice - Juvenia   17:5
Diablice - Błyskawice   31:0
Juvenia - Błyskawice   12:0
Diablice - Tygrysice   24:0
Tygrysice - Błyskawice   24:0
Diablice - Juvenia     7:0
Grupa B
Atomówki - Legia     7:5
Lechia - Atomówki   35:0
Lechia - Legia    28:0
Grupa C
Syrenki - Frogs    26:0
Roses - Syrenki     5:0
Roses - Frogs    43:0
Półfinały
Lechia - Syrenki   19:0
Diablice - Roses   19:7
mecz o IX miejsce

Błyskawice - Frogs  10:5
mecz o VII miejsce

Legia - Juvenia  20:0
mecz o V miejsce

Tygrysice - Atomówki  26:0
mecz o III miejsce

Roses - Syrenki  22:0
Finał

Lechia - Diablice  14:0
Kolejność turnieju
1.Ladies Lechia Gdańsk
2.Diablice Ruda Śląska
3.Black Roses Poznań
4.Haka Syrenki Warszawa
5.Tygrysice Sochaczew 
6.Atomówki Łódź
7.Legia Warszawa
8.Juvenia Kraków
9.Błyskawice Wrocław
10.Frogs Warszawa
Klasyfikacja generalna

1.Ladies Lechia Gdańsk   48
2.Tygrysice Sochaczew   34
3.Black Roses Poznań   33
4.Diablice Ruda Śląska   32
5.Haka Syrenki Warszawa   23
6.Legia Warszawa   19

7.Atomówki Łódź   18
8.Frogs Warszawa   11
9.Błyskawice Wrocław    6
10.Juvenia Kraków     3

Liczyli  

na więcej
Tegoroczna walka o medale 

Mistrzostw Polski w Rugby 7 Se-
niorów podzielona została na dwa 
turnieje. Pierwszy odbył się 1.05 
w Sochaczewie. Drugi ma zostać 
rozegrany w lipcu. Rugbistom po-
goda sprzyjała, niestety do nasze-
go miasta dotarło tylko siedem z 
dwunastu anonsowanych drużyn. 
Nie dojechały zespoły Arki Gdy-
nia, Juvenii Kraków, Skry War-
szawa, Budowlanych Lublin oraz 
Frogs Warszawa.

Pomimo mocno uszczuplo-
nej liczby drużyn, na boisku dzia-
ło się wiele. Zespoły walczyły na 
całego i do ostatniego gwizdka. 
Nasi rugbiści liczyli na więcej, być 
może nawet na pierwsze miejsce. 
Skończyli na najniższym stopniu 

podium. Ekipa Bogdana Wróbla 
zagrała w składzie: 
Przemysław Morawski, Piotr Wawrzyńczak, Adam 
Kozłowski, Dawid Plichta, Mateusz Pawłowski, 
Piotr Jurkowski, Łukasz Śmielak, Tomasz Malesa, 
Miłosz Popławski, Mateusz Traczyk, Damian 
Paluch oraz Sebastian Kacprzak. 

Najlepszym rugbistą turnieju 
został Cyprian Majcher (Lechia), 
a najlepszym zawodnikiem Orka-
na - Dawid Plichta. Puchary dru-
żynom i nagrody wyróżnionym 
zawodnikom wręczył były rugbi-
sta i burmistrz Sochaczewa Piotr 
Osiecki. 

Orkan Sochaczew - Ogniwo 
Sopot  33:5 (17:5)
punkty: Popławski (13), Plichta (10), Jurkowski 
(5), Śmielak (5)

Sochaczewianie mecz roz-
poczęli od fatalnego błędu, który 
zakończył się przyłożeniem dla 
Ogniwa. Wraz z upływem czasu 
przewaga Orkana rosła i przyby-
wało naszej drużynie przyłożeń.

Orkan Sochaczew - Pogoń 

Siedlce  26:0 (14:0)
punkty: Popławski (11), Pawłowski (10), 
Jurkowski (5)

Wydawało się, że Pogoń z 
sochaczewianinem Tomaszem 
Gasikiem w składzie bardziej się 
postawi Orkanowi. Stało się ina-
czej. Nasi rugbiści przez cały mecz 
dyktowali warunki gry i pewnie 
wygrali.

Orkan Sochaczew - AZS 
AWFiS Gdańsk  31:7 (12:7)
punkty: Wawrzyńczak (17), Plichta (10), 
Popławski (4)

Orkan rozpoczął mecz 
„drugim” składem, który cał-
kiem dobrze dawał sobie radę 
na boisku. Trener Bogdan Wró-
bel dał odpocząć swoim pod-
stawowym zawodnikom przed 

półfinałem.
Orkan Sochaczew - Budow-

lani Łódź  7:15 (0:0)
punkty: Popławski (7)

Do przerwy trwał na boisku 
bój, jednak żadnej z drużyn nie 
udało się zdobyć punktów. Po 
zmianie stron jako pierwsi przy-
łożyli goście. Orkan wyszedł na 
prowadzenie po nietypowej ak-
cji. Wrzut piłki z autu był zbyt da-
leki i jajo trafiło na nogę Miłosza 
Popławskiego. Ten bez namysłu 
mocno ją kopnął i za nią pomknął. 
Chwycił ją w dłonie i przyłożył w 
słupach oraz skutecznie podwyż-
szył wynik. Prowadzenia nie uda-
ło się utrzymać. Filimoni Seru z 
Fidżi rozprowadził atak i podał 
piłkę do Wojciecha Krześniaka, 
który odebrał prowadzenie swo-
im kolegom z Orkana. Ostatecz-
nie pogrążył Orkana kolejny jego 
wychowanek Marcin Krześniak, 
który ustalił wynik meczu.

Orkan Sochaczew - Pogoń 
Siedlce  35:12 (21:7)
punkty: Popławski (15), Morawski (5), Śmielak 
(5), Wawrzyńczak (5), Paluch (5)

Tylko początek meczu był 
nerwowy. Pogoń objęła prowadze-
nie, które bardzo szybko straciła. 
W drugiej połowie Orkan zdo-
był kolejne przyłożenia. Ostatnie z 
nich, po 70-metrowym rajdzie, na-
leżało do Damiana Palucha.

Wyniki
Grupa A
Posnania - Budowalni   17:12
Lechia - Posnania   31:12
Budowlani - Lechia   21:10
Grupa B
Pogoń - AZS AWFiS   40:0
Orkan - Ogniwo   33:5
Ogniwo - AZS AWFiS   33:10
Orkan - Pogoń    26:0
Orkan - AZS AWFiS   31:7
Pogoń - Ogniwo   19:12
Półfinały
Budowlani - Orkan   15:7
Lechia - Pogoń    33:17
mecz o V miejsce

Posnania - Ogniwo   42:5
mecz o III miejsce

Orkan - Pogoń    35:12
Finał
Lechia - Budowlani   36:0
Kolejność turnieju
1.Lechia Gdańsk
2.Budowlani Łódź
3.RC ORKAN Sochaczew 
4.Pogoń Siedlce
5.Posnania Poznań
6.Ogniwo Sopot
7.AZS AWFiS Gdańsk

Sochaczewskie siódemki
 Q W ostatnim czasie na sochaczewskiej Maracanie odbyły się dwa turnieje rangi mistrzowskiej w rugby 

siedmioosobowym. Niestety ze smutkiem muszę stwierdzić, że ich organizacja pozostawiała wiele do życzenia. 
Zabrakło nawet naszej narodowej flagi... zabrakło też kilku wcześniej anonsowanych drużyn.

Patrycja Wasilewska (z piłką) należała do najsilniejszych 
punktów naszej drużyny

Burmistrz Piotr Osiecki wręcza nagrodę indywidualną 
Dawidowi Plichcie
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PIŁKA NOŻNA

ŁUCZNICTWO

Czasami bywa, że wynik jest 
lepszy od gry. Taka sytuacja 
miała miejsce w sobotę na 
chodakowskim stadionie. 
Bzura zagrała bardzo prze-
ciętnie. Wysoko wygrała i 
chwała jej za zwycięstwo. Ki-
bice naprawdę mają już dosyć 
pięknych porażek.

Od początku mecz nie 
układał się po myśli gospoda-
rzy. Rywale mieli przewagę i 
nawet jako pierwsi strzelili gola. 
Na szczęście ze spalonego. Bar-
dzo szybko drugą żółtą kartkę 
„złapał” Kacper Bargieł i biało-
-zieloni od 25’ grali w osłabie-
niu. Brak jednego zawodnika 
zmobilizował piłkarzy Macieja 
Śliwowskiego, którzy ruszyli do 
ataku. Szymon Skowron został 
sfaulowany na polu karnym, a 
Michał Błaszczyk skutecznie 
strzelił z „wapna”. 

Czarni rzucili się do odra-
biania strat. Strzelili gola, któ-
rego nie uznał sędzia. Kilka 
minut później skrzydłem ru-
szył Kamil Bartosiewicz. Wrzu-
cił piłkę na pole karne. Był tam 
Tomasz Oziemblewski, który 
wpakował ją do pustej bram-
ki. Goście nie odpuszczali i tuż 
przed przerwą strzelili kontak-

towego gola. W drugiej po-
łowie Bzura zagrała z kontry. 
Pierwszej z nich nie wykorzy-
stał Skowron. Po jego strzale 
piłka trafiła w poprzeczkę. O 
wiele skuteczniejszy był Kamil 
Stencel, który dwukrotnie po-
konał bramkarza gości. Bzura 
wygrała czwarty raz z rzędu i to 
jest dobra wiadomość. Niestety 
piłkarze z Chodakowa zostali 

mocno wykartkowani, co może 
mieć znaczenie w kolejnych 
meczach. Następny biało-zie-
loni rozegrają 10.05 w Mławie.

Bzura Chodaków - 
Czarni Węgrów  4:1 (1:1)
1:0 Michał Błaszczyk (28’ z rzutu karnego)
2:0 Tomasz Oziemblewski (36’)
2:1 Rafał Komosa (44’)
3:1 Kamil Stencel (75’)
4:1 Kamil Stencel (86’)

skład: Woźniak - T. Trafalski, Rybicki, Bargieł, 
Błaszczyk, Szewczyk (46’ Ohams), Binienda, 
Oziemblewski (75’ Kubisz), Bartosiewicz, Stencel 
(89’ Strzelczyk), Skowron (74’ Herman)
Wyniki
XXVI kolejka

Bzura - Czarni    4:1
Wkra - Naprzód   1:1
Łomianki - Ciechanów   3:1
Bug - Amator    0:0
Przasnysz - Mławianka   1:0
Narew - Mazur    2:0
Ostrovia - Gąbin   1:1
Wisła II - Raciąż   7:0
Polonia - Korona   8:0 
Tabela
1.Polonia Warszawa   60
2.Bug Wyszków   57
3.Wisła II Płock   50
4.Mławianka Mława   47
5.MKS Ciechanów   44
6.Błękitni Raciąż   42
7.Błękitni Gąbin   40
8.MKS Przasnysz   40
9.Narew Ostrołęka   40
10.KS Łomianki   37
11.Ostrovia Ostrów Maz.   37
12.Wkra Żuromin   34
13.BZURA Chodaków   31
14.Naprzód Skórzec   26
15.Czarni Węgrów   24
16.Mazur Gostynin   21
17.Korona Ostrołęka   21
18.Amator Maszewo   12

IV liga, grupa północna

Seria zwycięstw trwa

Strzelec dwóch goli Kamil Stencel
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Piłkarze Unii Iłów tym ra-
zem wygrali na wyjeździe z 
Kasztelanem Sierpc i umocni-
li się na pozycji lidera Płockiej 
Ligi Okręgowej. Na 6 kolejek 
przed zakończeniem rozgry-
wek Unia ma 3 punkty prze-
wagi nad Skrą Drobin. Dwucy-
frówki odnotowano w klasie B. 
Rezerwy Promyka strzeliły 15 
goli drugiej Passovi, natomiast 
FK Rybno straciło 11 bramek w 
meczu z Deltą Miszewko.
Wyniki
Warszawska Liga 
Okręgowa - grupa II
Przyszłość Włochy - KS Teresin  6:2 (2:1)
gole: Antczak, Gurbiel
Płocka Liga Okręgowa
Kasztelan Sierpc - Unia Iłów  1:3 (1:1)
gole: Skrzynecki, Smagała, Grzywacz

Warszawska Klasa 
A - grupa II
Promyk Nowa Sucha - UKS Ołtarzew  3:2 (2:2)
gole: Jaworski, Jurczak (z rzutu karnego), gol samobójczy
Piast Feliksów - FC Płochocin  1:4 (1:0)
gol: Michał Pawlak
Warszawska Klasa B
Grupa III

KS II Teresin - Świt II Warszawa  0:1 (0:1)
Grupa IV

Sokół Budki Piaseckie - Pogoń Wiskitki  4:1 (2:1)
gole: Dąbrowski, A. Fijołek, Orliński (z rzutu 
karnego), gol samobójczy

Promyk II Nowa Sucha - Passovia II Pass  15:1 
(9:0)

gole: Rogoziński (4), Zienkiewicz (3), 
Marcinkowski (2), Cieślak (2), Zwierzchowski 
(2), Kaźmierczak, Wróblewski

Tajfun Brochów - Ryś II Laski  3:0 v.o.
Płocka Klasa B
Delta Miszewko Strzałkowskie - FK Rybno  11:1 (2:1)
gol: Haba

Celują w IV ligę
PIŁKA NOŻNA

Miniony weekend piłkarki 
Mariusza Zaborowskiego mia-
ły wolny. Niestety tydzień temu 
przegrały z Raszynem 0:2 i ich 
szanse na awans do I ligi zmala-
ły do minimum. 

KS Raszyn - KS Teresin  
2:0 (1:0)
skład: Bryk (Pietruszewska) - Dąbrowska, 
Pierzchała, W. Banaszek, Sawiak (Mikulska), 
Szkop (Borawska), Pesta, Ziółkowska (Janiszek), 
Szewczyk (Gładysiewicz), K. Banaszek,  
D. Dąbrowska
Wyniki
XII kolejka

Raszyn - Teresin   2:0
Stomil - UMKS     2:0

Wissa - Pogoń    15:1
Piastovia - AZS UW   0:1
XIII kolejka

Raszyn - Stomil   0:1
Pogoń - UMKS    0:9
Zamłynie - Piastovia (10.05)
AZS UW - Wissa   8:0  
Tabela
1.Stomil Olsztyn   29
2.Zamłynie Radom   27
3.AZS UW Warszawa   25
4.UMKS Zgierz    18
5.KS Raszyn    18
6.KS Teresin    16
7.Piastovia Piastów   12
8.Wissa Szczyczyn     6
9.Pogoń Siedlce     0

II Liga Mazowiecka Kobiet

Miały wolne
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Mecze kobiet są nieraz bardziej zacięte niż męskie

Trenerzy Orkana zaprasza-
ją wszystkich chętnych na tre-
ningi.

Seniorzy - trener Józef Sza-
jewski

treningi: wtorek i czwartek 
w godzinach 17.30-19.00 na 
boisku przy ulicy Warszawskiej

Juniorzy (rocznik 1996-
1998) - trener Jakub Adamiak

treningi: wtorek i czwartek 
w godzinach 17.00-18.30, bo-
isko przy ulicy Warszawskiej

Trampkarze (rocznik 1999-
2001) - trener Andrzej Grzy-
bowski

treningi: poniedziałek godzi-
na 17.00-18.30, boisko przy ulicy 
Warszawskiej, środa (17.15-18.30) 
i sobota (11.00-12.30), boisko Or-
lik przy Gimnazjum nr 2

Orliki I (rocznik 2003-
2005, dziewczynki i chłopcy) - 
trener Michał Pszczółkowski

treningi: wtorek (16.00-
17.30) - hala Gimnazjum nr 2, 
piątek (16.00-17.15) oraz sobo-
ta (12.30-14.00) - boisko Orlik 
przy Gimnazjum nr 2

Orliki II (rocznik 2006 i 
młodsi) - trener Dariusz Dzię-
gielewski

treningi: środa (16.00-
17.15) i piątek (17.15-18.30) - 
boisko Orlik przy Gimnazjum 
nr 2

MKS Orkan Sochaczew 
ogłasza nabór uzupełniają-
cy dla rocznika 2006. Druży-
na otrzymała piłki Nike oraz 
nowe stroje zakupione przez 
firmę Błysk, a w maju ru-
szy akcja „Jabłko po każdym 
treningu”, której sponsorem 
jest wychowanek Orkana 
(obecnie gra w Błękitnych 
Gąbin) Krzysztof Różycki.

Zagraj w Orkanie

Krzysztof Różycki reprezen-

tuje barwy Błękitnych Gąbin

Słoweńskie 
strzelanie

W słoweńskim Kam-
niku (25-27.04) odbyły się 
zawody Pucharu Europy 
Centralnej w łucznictwie 
kadetów i juniorów. Wy-
startowało w nich 156 za-
wodniczek i zawodników z 
6 państw. Nasz powiat miał 
w zawodach swojego repre-
zentanta Filipa Załuskie-
go (Mazowsze Teresin). Po 
strzelaniach eliminacyj-
nych nasz łucznik był piąty. 
Niestety Filip już w pierw-
szej rundzie FITA przegrał 
0:6 (26-27, 25-29, 24-25) z 
Chorwatem Lovro Pavlako-
vičem i został sklasyfikowa-
ny na miejscach 9-16. Jego 
rywal wywalczył brązowy 
medal.
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Kacperek Kamiński (które-
mu w poprzednich publika-
cjach zmieniliśmy nazwisko 
na Orzeszek, sugerując się na-
zwiskiem jego mamy), choru-
je od trzech lat. Kiedy wyda-
wało się, że wszystko jest na 
dobrej drodze, a chłopiec prze-
chodził ostatnie kontrolne ba-
dania, biopsja szpiku wykaza-
ła ponowną obecność komórek 
nowotworowych. Namnażały 
się w takim tempie, że w trze-
ciej dobie od pierwszego bada-
nia było ich 35 procent.

Po powtórnej biopsji na po-
czątku kwietnia Kacperka po-
zostawiono w szpitalu. Przez 
sześć dni otrzymywał mega 
chemię, po trzy dawki dzien-
nie. Nieustannie otrzymuje 
krew, poddawany jest licznym 
badaniom, dostaje kroplówki, 
ale szpik nadal nie pracuje. W 

związku z tym zapadła decyzja 
o przeszczepie.

Dobra wiadomość jest taka, 
że znaleziono aż 40 dawców, 
gorsza, że Kacperek nadal źle 
się czuje. Potężna dawka chemii 
osłabiła cały organizm. Dodat-
kowy problem polega na tym, 
że Kacper jest już dużym chłop-
cem, wiele przeszedł i liczył na 
to, że wreszcie wraca do zdro-
wia. We wrześniu miał wró-
cić do szkoły. Cieszył się z tego 
bardzo, zaczął z kolegami grać 
na podwórku w piłkę, jeździł 
już na wycieczki. I nagle jedno 
badanie przekreśliło wszystkie 
marzenia. Kacperek jest zała-
many psychicznie, zniechęcony 
i sceptyczny do starań lekarzy. 
Jest po prostu zmęczony ciągłą 
walką o każdy dzień. 

Nie odstępuje go na krok 
mama, która w szpitalu żyje 

w spartańskich warunkach. 
Śpi na rozkładanym leżaku, 
je to, co uda jej się kupić mię-
dzy kolejnymi badaniami i 
liczy na to, że wkrótce Kac-
perek będzie gotowy na prze-
szczep.

Z tym jednak wiążą się ko-
lejne problemy. Operacja ma się 

odbyć we Wrocławiu, a to się 
wiąże z kosztami. Oczywiście 
sam przeszczep zostanie prze-
prowadzony w ramach NFZ, 
ale mama Kacperka musi tam 
wynająć mieszkanie. Najlepiej 
w przyszpitalnym hotelu, gdzie 
powinny panować sterylne wa-
runki, żeby nie przenosić zaraz-

ków do szpitala. Poza tym trze-
ba przygotować mieszkanie w 
Sochaczewie na powrót Kac-
perka po operacji i niezbędnym 
pobycie w szpitalu.

- Jeszcze sama nie wiem, jak 
to wszystko będzie wyglądać. 
Na uzgodnienia mamy jesz-
cze czas, ale fakt jest taki, że w 
tej chwili potrzeba nam przy-
najmniej siedem tysięcy złotych 
na pobyt we Wrocławiu. Nie 
mamy takich pieniędzy – mar-
twi się Iwona Orzeszek, mama 
Kacperka. 

I tu pojawia się przynajmniej 
częściowe rozwiązanie. Na po-
czątku czerwca odbędzie się w 
Sochaczewie duża impreza cha-
rytatywna na rzecz Kacpra. Jej 
organizacji podjęło się stowa-
rzyszenie „Sochaczew - daj się 
ponieść”. O szczegółach wyda-
rzenia będziemy informować w 
kolejnych wydaniach gazety. 

Niezależnie od planowa-
nej imprezy, pracownicy na-
szej redakcji zabiegają o stałą 
pomoc finansową dla chłopca. 

Dotychczas udzielili jej:  Karol 
Kuracki - firma Kasbud, Kamil 
Dobrzyński - Dom Handlowy 
Dobrzyńscy, Hubert Łażew-
ski - Opał i Kruszywa, Dariusz 
Zieliński - Darmar, sklep „Ku-
buś”, Zakład Przetwórstwa 
Mięsnego „Rzeźnik”, Arka-
diusz Boczkowski - Arka-Gaz, 
apteka „Wiosenna”, Paweł Nie-
kraszewicz - Mechanika pojaz-
dowa, restauracja „Przepis na 
kompot”, Dariusz Modzelew-
ski - firma Geodar, Dom Ban-
kietowy „Cztery pory roku”. W 
imieniu rodziny Kacperka ser-
decznie dziękujemy.

Sytuacja Kacperka jest w 
tej chwili naprawdę wyjątkowo 
trudna, dlatego wszyscy, któ-
rzy chcieliby pomóc rodzinie fi-
nansowo lub rzeczowo, bardzo 
proszeni są o kontakt z redak-
cją. Przydałby się na przykład 
internet na kartę. Dzięki temu 
Kacper choć na krótko mógłby 
w szpitalu oderwać się od smut-
nej rzeczywistości.

Jolanta Sosnowska 

Kacper woła o pomoc
 Q 12-letni Kacper, którego rodzinie przez wiele miesięcy 

pomagaliśmy, znów potrzebuje naszej pomocy. Nieocze-

kiwanie dla wszystkich nastąpił nawrót choroby. Kacper 
jest przygotowywany do przeszczepu szpiku kostnego.


